
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGY ŐLÉSE

III-441.158-4/2017.

J E G Y Z İ K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének  2017.  április 7. napján  7 
óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyőlési Termében tartott ülésérıl.

Jelen vannak:  Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Bartha György, Barta Gábor, Deák-
Bárdos Mihály, Eperjesi Erika, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, 
Hubay György, Jakab Péter, Dr. Kovács László, Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa 
Judit, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós 
Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselık és Dr. Kiss János alpolgármester 

Késıbb érkezett: Fodor Zoltán és Szilágyi Szabolcs képviselık

Távol maradt:  Földesi Norbert, Katona Ferenc és Dr. Nánási-Kocsis Norbert képviselık

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetıi,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és 
tagvállalatainak képviselıi, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív 
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  a  nemzetiségi 
önkormányzatok elnökeit, valamint képviselıtársait és a média képviselıit.
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  24 fı  van  jelen,  az  ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. 

A tegnapi nap folyamán a világgazdaság  konferenciáján vett részt, ahová meghívták Miskolcot, 
mint az okos város kialakításának egyik élharcosát. Megtiszteltetés volt számára, hogy városukat 
képviselhette és városuk fejlesztéseit bemutathatta. Nagyon örült annak, hogy ott lehetett, mert az 
Miskolc és mindannyiuk sikere volt. Elmondta az ott lévıknek, hogy Miskolc a lehetıségek városa, 
csak segíteni, támogatni kell, mert kivirult, mint egy virág. A miskolciak évtizedek óta várnak arra, 
hogy  szeretett  városukat,  közösségüket  ne  a  leszakadással,  különféle  problémákkal,  hanem 
példaértékő eredményekkel tudják bemutatni ország és világ elıtt. Errıl a korszakváltásról beszélt 
ezen  a  konferencián,  arról  a  korszakváltásról,  amely  lehetıvé  tette,  hogy  Miskolc,  a  lesajnált 
acélváros végre nagyon sokak által irigyelt, XXI. századi nagyvárosi modellt tudott bemutatni. Az 
volt  a  legfontosabb,  hogy  egy  olyan  vízióval  tudjanak  elindulni,  amely  támogatja  ezeket  a 
fejlesztéseket.  Összvárosi  vízióként  az  állandó,  az igények  és  a  lehetıségek  szerint  rugalmas, 
változásra képes város kialakítását tőzték ki célul. Ebbıl vezették le azokat a struktúrákat, amely 
szerint kialakítják a város mőködését. A mai SZMSZ is már ennek a filozófiájának jegyében fogant. 
Számukra ez a Smart City, ez jelenti számukra a Smart Miskolcot. 
A  közbiztonság  helyzete  mindig  fokmérıje  egy  városnak.  Az  elmúlt  öt  évben  Miskolcon 50 
százalékkal  csökkent  a közterületen  elkövetett  bőncselekmények  száma.  Ez döntıen azoknak a 
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kameratelepítéseknek,  fejlesztéseknek  is  köszönhetik,  amelyek  lassan  behálózzák  a  várost, 
amelyeket most tovább bıvítenek,  teljes  városi  kamerarendszer kialakítására kerül sor.  Többször 
elmondta már a Közgyőlés elıtt,  hogy ez az idei év második felében fog elkezdıdni.  Nemcsak a 
közbiztonságot  fogja  erısíteni  ez  a  kamerarendszer,  hanem  támogatni  fogja  a közlekedés-
felügyeletet és egyéb más városi projekteken is segíteni fog. 
A másik nagy projektjük, amelyet szintén idén szeretnének elindítani, az e-jegy, a digitális jegy 
bevezetése a  közösségi  közlekedésben.  Sokszor  megbeszélik  a  Közgyőlésen  is,  hogy  évente 
körülbelül 2 milliárd forinttal  kell támogatni a közlekedési vállalatot ahhoz, hogy egyensúlyban 
legyen a költségvetése,  azonban be kell  vallani,  hogy néha látnak üres buszokat is  a városban 
közlekedni. Ezért szükséges egy olyan  rendszert kialakítani, amely a check in-check out  rendszer 
alkalmazásával  tökéletesen feltérképezi  azokat  a  viszonylatokat,  ahol  szükség van  a  közösségi 
közlekedésre,  tökéletesen  megmutatja  azt  az  utasszámot  pontosan,  nem  különbözı  mérési 
technikákkal,  amelyet  a miskolci  buszok szállítanak.  Azt  is  meg tudja  mutatni,  hogy az  adott 
pillanatban hány személy utazik a buszon. Ha ezt a rendszert be tudják vezetni, akkor azt mondják, 
hogy az igényvezérelt közösségi közlekedés irányába jelentıs mértékben el tudnak lépni. 
Az  élhetı,  modern  város  gyors  ügymenetet,  ügyintézést  kíván  polgárai  számára.  Sokszor  a 
képviselık  is  panaszkodnak,  hogy  elakad  néhány  ügy  valahol,  valamelyik  osztályon  és  akkor 
elindítják  az egész  apparátust,  el  kezdik keresgélni.  Ennek lassan vége lett,  de  van még  hová 
fejlıdniük.  Ez  a  digitális  fejlesztések  egyik  kulcskérdése,  hogy  egy  olyan  várost  tudjanak 
létrehozni,  ahol  mindig  tudnak  válaszolni  azokra  az igényekre,  amelyeket  a  miskolciak  velük 
szemben jeleznek. 
A növekvı város növekvı forgalmi dugókat eredményez. Nagyon fontos fejlesztésük az intelligens 
forgalmi irányítási rendszer kialakítása, amely párhuzamosan fog menni az e-jegy kialakításával. 
Az informatikai fejlesztések nem csak a jól mőködı várost, a jól mőködı város munkatársait fogják 
támogatni,  hanem  szabadon  hozzáférhetıek  lesznek  a  miskolciak  számára  is.  Számos  olyan 
applikáción, amely például a turizmust támogatja,  meg lehet jeleníteni mindazokat a közmőveket, 
amelyek a városban vannak, ezeknek a lehetıségeit  kihasználva,  sokkal operatívabban tudják a 
város cégei a munkájukat folytatni. 
A fenntarthatóság szót napjainkban sok helyrıl hallják és sok helyen hallanak róla. Jelenleg egy 
energetikai  példát  szeretnének  kiemelni,  amely  számukra  három  egyszerő  mondatban 
megfogalmazható.  Csökkenteniük kell  a felhasznált energiamennyiséget,  amelyet használnak.  Az 
elhasznált  energiamennyiséget  ık  maguk  termeljék  meg,  lehetıleg  zöld  energia  formájában. 
Amelyet  megtermeltek,  azt  optimálisan  osszák  el. A  prezentációban  bemutatják  azokat  az 
energiatermelési  lehetıségeket,  amelyekkel  már  rendelkeznek,  a geotermia,  a  biogáz  és  azok 
elosztási rendszerének fıbb elemit. Látható az okos hálózat, amelyben a többletenergiát el tudják 
osztani  és ez által  eljuttatni a város egyéb intézményeibe. Jelen pillanatban azon városok közé 
tartozik Miskolc, ahol több mint 50%-ban megújuló energiát használnak a hıszolgáltatásban, de a 
megújuló villamosenergia termelése területén is jó helyzetben vannak. Idén napelempark építése 
fog megtörténni. Kiemeli,  hogy az okos hálózatnak köszönhetıen 177 önkormányzati  tulajdonú 
közintézményben  és  472  bérlakásban  valós  idıben,  központilag  nyomon  követhetıvé  válik  a 
fogyasztás,  és  észlelhetıek  lesznek  az  esetleges  meghibásodások.  Az  okosmérı,  valamint  az 
irányító  rendszer arra is képes lesz, hogy a többlettermelést  a hálózatba visszairányítsa.  Bátran 
állítja,  hogy  Miskolc  elindult  abba  az  irányba,  hogy  100%-ban megújuló  energiát  hasznosító, 
energetikailag tökéletesen önálló nagyváros legyen. 
A fenntarthatóság nem csak az energiatermelésben, hanem a közösségi közlekedésben is központi 
kérdésként  jelentkezik.  A  diasoron látható,  hogy Magyarországon  a legmodernebb autóbusz és 
villamos flottával rendelkezı város vagyunk, melyre büszkék lehetünk. Minden buszon, amelyik 
CNG  meghajtással  rendelkezik,  és  minden  villamoson, mindenki  számára  ingyenesen  wifi 
kapcsolat érhetı el, és minden egyes jármő be van kamerázva, amely a rendırség számára is nagy 
segítség a felderítésekben. 
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A turizmus területe nagy potenciált jelent, fejlesztéseiket a turizmus irányába igyekeznek terelni, 
közel 14 milliárd forint értékő turisztikai fejlesztés történik 2020-ig Miskolcon. A fıbb fejlesztési 
pontok a diasoron láthatóak. 
Miskolcon minden fejlesztéshez a legmodernebb technológiát  alkalmazzák,  mert  ez jelenti  egy 
modern város fejlesztésének kulcsát, illetve a város jövıjét.
Tájékoztatja a Testületet, hogy a napirendek elfogadásával folytatják munkájukat. Az SZMSZ 20. § 
(5) bekezdése alapján javasolja 1. sürgısségi napirendként nyílt ülésre felvenni a „Javaslat a MIK 
Miskolci  Ingatlangazdálkodó Zrt.  2017.  évi  ingatlangazdálkodási  tervének jóváhagyására” 
címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés 17 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  2.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  egyes szociális  és gyermekjóléti  tárgyú önkormányzati  rendeletek módosítására” 
címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  3.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  idıskorúakkal  foglalkozó  szervezetek  támogatásával  kapcsolatos  döntés 
meghozatalára” címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A  Közgyőlés  17  igen,  0 nem szavazattal,  8 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  4.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat a Miskolci Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 
véleményezési  jog  gyakorlására”  címő  elıterjesztést.  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés 
napirendre tőzésérıl.

A  Közgyőlés 16 igen, 0 nem  szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  5.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat kiemelt fejlesztési területté nyilvánításra”  címő elıterjesztést.  Kéri,  szavazzanak az 
elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés 18  igen, 0 nem  szavazattal,  7 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  6.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  az  Önkormányzat  által  biztosított  intézményi  gyermekétkeztetést  és  egyéb 
közétkeztetést  érintı  döntések  meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi 
költségvetésének  megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.)  önkormányzati  rendelet 
módosítására” címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.
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A Közgyőlés  16 igen,  6  nem  szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  7.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas  földterületek  bérbe-,  használatba- és 
haszonbérbe  adására  vonatkozó  eljárási  rendrıl  szóló  12/2015.  (IV.17.)  önkormányzati 
rendelet  módosítására”  címő  elıterjesztést.  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  napirendre 
tőzésérıl.

A Közgyőlés  16 igen,  0  nem szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  8.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat a közterületek rendjérıl szóló 13/1998. (III.30.) önkormányzati rendelet, valamint a 
Miskolc Megyei  Jogú Város közigazgatási  területén jármővel  történı  díjköteles várakozás 
szabályairól  szóló  37/2016.  (XII.12.)  önkormányzati rendelet  módosítására”  címő 
elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés  16  igen,  0  nem szavazattal,  10 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  9.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  társadalmi  szervezetek  részére  ingatlan  biztosítására”  címő  elıterjesztést.  Kéri, 
szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés  16 igen,  0 nem szavazattal,  10 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  10.  sürgısségi  napirendként  nyílt  ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala  Szervezeti  és  Mőködési 
Szabályzatának elfogadására és a kapcsolódó döntések meghozatalára”  címő  elıterjesztést. 
Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A  Közgyőlés  16 igen,  6 nem  szavazattal,  4 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  11.  sürgısségi  napirendként  zárt ülésre  felvenni  a 
„Javaslat  a  Miskolctapolcai  Strand  fejlesztéséhez  kapcsolódó  ingatlanok  megvásárlására” 
címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A Közgyőlés  16 igen,  1 nem  szavazattal,  9 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére   
felvette.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Javasolja  12.  sürgısségi  napirendként  zárt ülésre  felvenni  a 
„Javaslat a SPINTO Hungária Kft. Miskolcon történı letelepedésével kapcsolatos szerzıdések 
jóváhagyására” címő elıterjesztést. Kéri, szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

A  Közgyőlés  16 igen,  2 nem  szavazattal,  6 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A tárgyalási  sorrend  megállapításához az  SZMSZ  20.  §  (1) 
bekezdése  alapján  elsı  javaslata,  hogy  összevontan  vitassák  meg  az  Önkormányzat 
költségvetésével és gazdálkodásával kapcsolatos elıterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 2. 
és a sürgısségi 2., 3. és 6. napirendeket.

A  Közgyőlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyalják az Önkormányzat humánfejlesztésével kapcsolatos elıterjesztéseket, azaz a meghívó 
szerinti 3., 4., 5., 6. és a sürgısségi 4. és 9. napirendeket. 

A  Közgyőlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Harmadik  javaslata, hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyalják  a  Miskolc  város  ingatlangazdálkodásával  kapcsolatos elıterjesztéseket,  azaz  a 
sürgısségi 1., 5. és 7. napirendeket. 

A Közgyőlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Negyedik  javaslata, hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyalják a Miskolc város mőködésével kapcsolatos elıterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 
7., valamint a sürgısségi 8. és 10. napirendeket, majd ezt követıen zárt ülésre kerüljön sor. 

A  Közgyőlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  most szavazzanak  a napirendi  javaslat  elfogadásáról, 
figyelemmel  a  napirendre  tőzött  sürgısségi  elıterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend 
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyőlés  16  igen,  10  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett sürgısségi 
elıterjesztésekre, valamint az elfogadott tárgyalási sorrendre 
figyelemmel –  a meghívóban foglaltak szerint állapította 
meg.

(Az elıterjesztések a jegyzıkönyvhöz mellékelve.)
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NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló 
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozat meghozatalára
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  távhıszolgáltatás  díjáról  és  a  díjalkalmazás  feltételeirıl  szóló  40/2006. 
(XII.6.) önkormányzati rendelet módosítására
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat kulturális gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat a Szent László úti Tagóvoda fenntartói jogának átadása tárgyában létrejött 
megállapodás módosítására
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata és a város területén mőködı 
nemzetiségi  önkormányzatok  között  megkötött  Együttmőködési  Megállapodásokkal 
kapcsolatos döntés meghozatalára
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat  Közgyőlés  utólagos  tájékoztatására  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben 
meghozott  polgármesteri  döntésrıl  a  Miskolc,  34436/3  hrsz.-ú  ingatlan  1/6,  valamint a 
Miskolc, 40908/3 hrsz.-ú ingatlan 1/1 tulajdoni hányada tekintetében
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat  a 2016.  évi  összefoglaló ellenırzési  jelentés jóváhagyására és a kapcsolódó 
döntés meghozatalára
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT   ÜLÉS:  

8. Javaslat Miskolc város kitüntetı címeinek és díjainak adományozására
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGİSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2017.  évi  ingatlangazdálkodási 
tervének jóváhagyására

2. Javaslat  egyes  szociális  és  gyermekjóléti  tárgyú  önkormányzati  rendeletek 
módosítására
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3. Javaslat  idıskorúakkal  foglalkozó  szervezetek  támogatásával  kapcsolatos  döntés 
meghozatalára

4. Javaslat  a  Miskolci  Tankerületi  Központhoz  tartozó  intézmények  átszervezésével 
kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására

5. Javaslat kiemelt fejlesztési területté nyilvánításra

6. Javaslat  a  Miskolci  Tankerületi  Központhoz  tartozó  intézmények  átszervezésével 
„Javaslat  az  Önkormányzat  által  biztosított  intézményi  gyermekétkeztetést  és  egyéb 
közétkeztetést  érintı  döntések  meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi 
költségvetésének megállapításáról szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati rendelet módosítására

7. Javaslat  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas  földterületek  bérbe-,  használatba- és 
haszonbérbe  adására  vonatkozó  eljárási  rendrıl  szóló  12/2015.  (IV.17.)  önkormányzati 
rendelet módosítására

8. Javaslat  a  közterületek  rendjérıl  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati  rendelet, 
valamint a Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén jármővel történı díjköteles 
várakozás szabályairól szóló 37/2016. (XII.12.) önkormányzati rendelet módosítására

9. Javaslat társadalmi szervezetek részére ingatlan biztosítására

10. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatának elfogadására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

SÜRGİSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK –   ZÁRT   ÜLÉSRE:  

11. Javaslat  a  Miskolctapolcai  Strand  fejlesztéséhez  kapcsolódó  ingatlanok 
megvásárlására

12. Javaslat  a  SPINTO  Hungária  Kft.  Miskolcon  történı  letelepedésével  kapcsolatos 
szerzıdések jóváhagyására
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Tájékoztatja a Közgyőlést, hogy az elfogadott tárgyalási sorrend 
szerint  az  Önkormányzat  költségvetésével  és  gazdálkodásával  kapcsolatos  elıterjesztések 
tárgyalásával kezdik munkájukat, ezek a meghívó szerinti 1., 2., valamint a sürgısségi 2., 3. és 6. 
napirendek.

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének végrehajtásáról  szóló 
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozat meghozatalára

2. napirend: Javaslat a távhıszolgáltatás díjáról és a díjalkalmazás feltételeirıl szóló 40/2006. 
(XII.6.) önkormányzati rendelet módosítására

Sürgısségi 2. napirend: Javaslat  egyes  szociális  és  gyermekjóléti  tárgyú  önkormányzati 
rendeletek módosítására

Sürgısségi 3. napirend: Javaslat  idıskorúakkal  foglalkozó  szervezetek  támogatásával 
kapcsolatos döntés meghozatalára

Sürgısségi 6. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  által  biztosított  intézményi 
gyermekétkeztetést  és  egyéb  közétkeztetést  érintı  döntések 
meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi 
költségvetésének  megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja a Közgyőlést, hogy a meghívó szerinti 2. napirendhez 
módosító  indítványt nyújtott  be.  Felkéri  Borbélyné  Bucskó  Andrea igazgató  asszonyt,  hogy a 
közétkeztetés vonatkozásában tegye meg szóbeli kiegészítését.

Borbélyné Bucskó Andrea: A felkérést, mint kapcsolattartó kapta meg a mai nap folyamán erre a 
feladatra, hiszen a közétkeztetés kiszervezése kapcsán az általa vezetett MKMK is érintett, illetve 
az İszi Napsugár Otthon, valamint a MESZEGYI intézményei. A Közgyőlés határozatot hozott a 
közbeszerzés kiírásáról a gyermekétkeztetés, illetve a közétkeztetés kiszervezésére. A nyílt eljárást 
lefolytatták, amely eredményesen zárult. A szakmai munkát röviden összefoglalja. 
Az érintett intézmények vonatkozásában részben vagyonjogi, részben pedig munkajogi kérdések, 
illetve  feladatok  voltak.  Alapvetı  változás,  hogy  a  konyhákon  dolgozó  munkavállalók  a 
közalkalmazotti  törvény  alól  kikerülve  a  Munka  Törvénykönyve  hatálya  alatt  kerülnek 
továbbiakban foglalkoztatásra.  Valamennyi  munkavállaló  tekintetében  vállalta  a  cég  a 
továbbfoglalkoztatást, ami természetesen a dolgozók döntése alapján történik. A közalkalmazottak 
jogállásáról  szóló  törvény  részletesen  elıírja  azokat  a  feladatokat,  melyeket  egy  ilyen  átadás 
kapcsán el kell végezni. Ezeket a feladatokat a törvényi elıírásoknak megfelelıen, szigorú ütemterv 
alapján, a hét érintett szakszervezettel egyeztetve, velük együttmőködve hajtották végre. Büszkén 
mondja, hogy a szakszervezeti tárgyalások nagyon eredményesek voltak, amit ezúton is köszön a 
szakszervezeteknek, akik végigkísérték a folyamatot, minden tárgyaláson képviseltették magukat, 
valamint  megnyugtató  nyilatkozatokat  tettek.  Sehol  nem  tapasztaltak  olyat,  hogy  a  dolgozók 
sérelmet szenvedtek volna. 
Néhány fontos dolgot részletesen elmond. A tájékoztatási kötelezettségnek a jogszabály által elıírt 
határidık betartásával folyamatosan eleget tettek a dolgozók felé, akik a megadott határidın belül 
nyilatkozhattak  arról,  hogy  hozzájárulnak-e  továbbfoglalkoztatásukhoz.  Aki  hozzájárult,  azt 
változatlan feltételekkel foglalkoztatják majd, a szakszervezetek megelégedésére. Nem éri hátrány a 
dolgozókat,  hiszen változatlan  munkaidıben,  változatlan  bérezéssel,  a  korábbiakkal  megegyezı 
határozott vagy határozatlan idejő jogviszonnyal kerültek átvételre. A Kjt. szerinti jogviszonyukat 
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az átvevı munkáltató elismeri, ennek a késıbbikben elıforduló esetleges felmondási idı, illetve 
végkielégítés kiszámításánál lesz szerepe. Az átvevı munkáltató vállalta azt is, hogy a Kjt. szerint 
ıket  megilletı  jubileumi  jutalmakat  ki  fogja  fizetni.  Rendkívül  fontos  dolog,  hiszen a  Munka 
Törvénykönyve nem ismeri a jubileumi jutalom intézményét. A dolgozók tehát nem ilyen jogcímen, 
hanem  cafeteria  juttatásként,  de  azonos  összeggel  fogják  kapni  ezeket  a  jutalmakat.  A 
továbbfoglalkoztatottak, illetve a KEM Kft. konyháin dolgozók részére a cég ingyenes étkeztetést 
biztosít.  A munkaruházatot,  illetve  az  annak  tisztításához  szükséges  mosóport  is  megkapják  a 
dolgozók.  Amennyiben  szükségessé  válna,  hogy  átszervezéseket  hajtson  végre  a  cég  és  más 
munkahelyen,  telephelyen  kell  a  dolgozónak  feladatot  ellátnia,  akkor  minden  olyan  költséget 
megtérítenek  nekik, ami  pluszként  jelentkezik  a  változás  kapcsán,  tehát  ebbıl  sem származhat 
hátránya senkinek. A szabadság megállapítása természetesen már az Mt. alapján történik. 
Nagyon  fontos  kérdés  volt,  hogy  a  foglalkozás-egészségügyi  orvosi  ellátás  terén  a  dolgozók 
ragaszkodtak az eddigi rendszerhez. A cég partner volt ebben is, így a dolgozók a jövıben is ott 
vehetik igénybe a szolgáltatásokat, ahol eddig. 
A közalkalmazottak nagyobb csoportját érintı döntéstervezet, a döntést megelızıen, 2017. március 
20-án  a  reprezentatív  szakszervezetekkel  egyeztetve,  az  érdekegyeztetı  fórumban  általuk 
véleményezésre került, valamennyi vélemény az volt, hogy a jogszabályi elıírásoknak megfelel, és 
a megegyezés során érvényesült az együttmőködés elve a közalkalmazottak munkakörülményei és a 
juttatások szem elıtt tartásával. Ezek a személyi feltételek adják a mőködés további részét, hiszen 
ezzel a munkavállalói állománnyal tudja a cég megkezdeni a munkát. 
Voltak természetesen olyan munkavállalók, akik nem kérték a továbbfoglalkoztatást, az ı helyükre 
másokat vesznek fel. Nagyon örültek a több éve  közfoglalkoztatottként dolgozó munkavállalók, 
akiknek most lehetısége adódott határozatlan idejő munkaszerzıdést kötni. 
A személyi feltételek mellett fontos, hogy milyen tárgyi feltételekkel tud indulni a cég, hiszen nem 
kis feladatról  van szó. A városban ez 100 tálalási  helyen végzett  tevékenységet jelent  a három 
intézmény vonatkozásában. Ezeken a területeken már megkezdıdtek azok a leltározási folyamatok, 
melyek segítségével a cég fel tudja mérni, hogy milyen eszközökre lenne szükség. Nagy örömmel 
tapasztalták,  hogy  a  tálalókonyhák  leltározása  végeztével  sorra  érkeztek  azok  a  felszerelések, 
melyeket ki tudtak szállítani, mintegy 50 raklapnyi különféle eszköz került már kihelyezésre. A fa 
asztalok helyett pl. rozsdamentes asztalokat szállítottak ki, valamint hőtıládákat, mélyhőtıket. Ez 
azt is jelenti, hogy a felszabadult hőtıket, például óvodák részére át tudják majd adni. 
A dolgozók számára a ruhák elkülönített tárolásához öltözıszekrényeket, a tálalókonyhák számára 
tisztítószer tároló szekrényeket,  thermoboxokat, 20 hőtıtáskát,  300 ételszállítót adtak át az elsı 
ütemben.
 az  elsı ütemben.  A  konyhákra  szakácskéseket,  szeletelıgépeket,  ipari  botmixereket  hoztak, 
melyeknek a friss alapanyagokból készített krémlevesek elıállításánál lesz jelentısége. Ezen felül 
2000 fıre elég étkészletet, poharakat, bögréket, leveses tálakat, merıkanalakat szállítottak ki. 
A bölcsıdék számára 600 aranyos kis mőanyag macis tányér került átadásra. Ilyen kedves gesztusa 
több is lesz a cégnek, hiszen a gyerekek az ünnepkörökhöz kapcsolódóan pl.  Húsvétkor  tojást 
fognak kapni, ami nem tartozik a normatív támogatás keretébe, ezt ık ajándékként fogják adni. 
Szót kell még ejteni a szolgáltatás kapcsán az együttmőködı partnerekrıl,  beszállítókról. A cég 
tárgyalt  az  összes eddigi  beszállítóval  és  kérdésére válaszul  elmondták,  hogy pl.  alaptermékek 
esetében  az  eddigi  beszállítói  partnereknél  maradnak.  Tovább  foglalkoztatják  azokat  az 
ételszállítókat is, akik az eddigiekben az MKMK-nak dolgoztak, kihordták az adott tálalóhelyekre 
az ételt. Többségében ugyanazokkal a partnerekkel fognak tehát dolgozni. Ugyanazok a szállítók 
fogják a kihordásos étkeztetésben kivinni az ételt. Szintén kérdésként merült fel, hogy kik vehetik 
majd  igénybe  a  szolgáltatást.  Alapvetıen  az  eljárás  a  kötelezı  önkormányzati  feladatellátásra 
irányult,  a  gyermekétkeztetésre  és  a  szociális  étkeztetésre,  de  természetesen  a  cég  biztosít 
vendégétkeztetést is  pl.  a pedagógusok esetében. İk a jövıben ugyanúgy igénybe tudják majd 
venni  a szolgáltatást, ahogyan eddig, a változás adminisztratív jellegő  lesz abban a tekintetben, 
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hogy ezt  közvetlenül a céggel fogják intézni. A gördülékenyebb ügyintézés érdekében 22 internet 
eléréssel  rendelkezı  mobiltelefont  helyeztek  ki  az  élelmezésvezetıkhöz.  Nagyon fontos  még a 
pedagógusok és az iskolák szempontjából az, hogy a cég gesztusértékkel két nagy rendezvényt fog 
térítésmentesen biztosítani. Egy pedagógus napi vagy egy karácsonyi ünnepség, esetleg farsang – ez 
szabadon választható – térítésmentesen igénybe vehetı lesz. 
A tevékenységet az említett  feltételek mellett  kezdi  majd meg a cég. A szakmai irányelveket a 
jogszabályok határozzák meg, tehát ugyanazok a szabályok, elıírások fognak vonatkozni rá, mint 
az eddigi feladatellátó intézményekre. A minıségbiztosítási rendszer, a HACCP rendszer üzemelni 
fog, ez biztosít lehetıséget arra is, hogy az önkormányzat a jövıben továbbkísérje ezt a folyamatot, 
és szakmai ellenırzése alatt tartsa. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: A Bizottság a meghívó szerinti 1. és 2. napirendet, valamint a 

sürgısségi 2., illetve 6. napirendeket is egyhangúlag támogatta.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: A Bizottság a meghívó szerinti 1. napirendi 

pontot többségében támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a meghívó szerinti 1. napirendet többségében támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: A Bizottság a meghívó 

szerinti 1. napirendet támogatta.
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: A  Bizottság  a  meghívó  szerinti  1.  napirendet 

támogatta.
• Rendészeti Bizottság: A Bizottság a meghívó szerinti 1. napirendet egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: A 2016-os gazdálkodási év egyenlegét kell megvonni. A szigorú számok és tényadatok 
mellett  a  miskolciak,  az  itt  élık  és  itt  dolgozók  számára  az  is  fontos  lehet,  hogy  milyen 
körülmények között, milyen gondolkodás mentén került sor ezen gazdálkodási év végrehajtására. 
Sokan emlékeznek még arra, hogy 2010-ben milyen költségvetést örökölt a mostani városvezetés. 
Sokan vannak akik tudják, hogy 2010. volt az az év, mikor választási programjukkal összhangban 
meghirdették a segélykultúra végét és a munkakultúra korszakának kezdetét. A költségvetésben is 
elınyben kívánták részesíteni  azokat,  akik  dolgoznak,  közben senkit  nem hagyva az  út  szélén. 
Emlékeznek a felvett hitelállomány és a lejárt számlák tömkelegére. Ehhez képest 2016-ra eljutott a 
város oda, hogy a választási program minden fıbb eleme és annak fejlıdése egyértelmően látszik. A 
munkahelyteremtés, a közbiztonság, a városi beruházások, fejlesztések kérdése területén is. Mindezt 
úgy  valósították  meg,  hogy  évek  óta  új  hitelszerzıdés  megkötésére  nem  került  sor,  2016-ban 
hitelfelvétel  nélkül  tervezték  a  költségvetést,  melyet  a  zárszámadás  is  mutat.  A költségvetés 
egyensúlyban van, mutatva a felelıs szakmai tervezést. Egy adatot kiemel, mégpedig azt, hogy a 
bevételek  94,6%-ban  teljesültek.  Mindeközben  érdemi adóemelés  nem  történt  2010.  óta.  Az 
adóbevételek  a  felelıs  gazdálkodás  és  az  odafigyelés  hatására,  köszönhetıen a  turizmusnak,  a 
munkahelyteremtéseknek és a gazdasági társaságok aktív részvételének, közel 58%-os emelkedést 
mutatnak.  Minden  évben  több  százmillió  forinttal  többet  tudtak  városüzemeltetési  feladatokra 
fordítani. Nem álltak le a fejlesztések, most is több tíz milliárdos fejlesztés folyik a városban, a TOP 
források felhasználása, azok megelılegezése, a fejlesztések folyamatos ügyvitele nem vesz igénybe 
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újabb hiteleket. Úgy gondolja, hogy lehet egyensúlyban tartani úgy egy költségvetést, lehet úgy 
fejleszteni egy várost, hogy az itt élık, itt dolgozók igényeinek megfeleljen. Mindig örömteli az, 
amikor  a  folyamatosan  megújuló  igények  már  nem  csak az  alapvetı  munkahelyteremtési  és 
közbiztonsági  kérdések  köré  csoportosulnak,  hanem  már  ezek  folyamatos  fejlesztésérıl, 
elırevitelérıl szólnak. Örömteli, ha azok, akik eddig építették a várost, akik most építik és a jövı 
generáció  is  azt  látja,  hogy  érdemes  itt  maradni,  itt  dolgozni,  itt  vállalkozni.  Összességében 
elmondható, hogy az önkormányzat 2016-ban sikeres évet zárt, a gazdálkodás feltételei biztosítottak 
voltak, és a bevételek amellett, hogy fedezetet nyújtottak a mőködésre és az üzemeltetésre, fedezetet 
adtak  a  fejlesztési  kiadások  önerejéhez  is.  Mindenezek  olyan  volumenő  fejlesztések  mellett 
valósultak meg, melyrıl a továbbiakban szó esik még. 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Dr. Kovács László: Felszólalásában részben a zárszámadásról és ha marad idı, akkor a szociális és 
gyermekjóléti  tárgyú  javaslatokról  kíván beszélni.  Elöljáróban elmondja,  hogy önmagában az a 
tény,  hogy 2016-ban Miskolc városa minden idık  eddigi legnagyobb adóbevételi  teljesítményét 
produkálta, büszkeségre ad okot. A 2010. év óta összesen közel 60 százalékkal, éves szinten közel 
10 százalékkal növekedtek a helyi adóbevételek. Azt is meg kell vizsgálni, hogy a várost 2010 óta 
vezetı  FIDESZ-KDNP  szövetség  milyen  filozófiai,  politikai  elvek  alapján kívánja  ezeket  a 
megtermelt javakat elosztani.  Az elmúlt Közgyőlésen is elmondták, hogy a 2017-es  év az elızı 
évek  gazdasági  fejlıdése  és  bevételei  alapján  a  béremelések  költségvetési  éve  lesz.  Ennek  a 
Közgyőlésnek a napirendjei között is szerepel az, hogy a fejlesztések és a béremelések mellett olyan 
társadalmi  csoportokra,  jelesül  a  dolgozó,  a  munkában  lévı  emberek  támogatására,  illetve  a 
munkából  nyugdíjba  vonuló  emberek  támogatására  kívánnak  fordítani  összegeket,  amelyre 
korábban nem volt lehetıség,  vagy más elvek alapján történt a pénzek elosztása.  Az a gondolat, 
hogy melyik politikai irány mire költi a pénzeket,  alapvetıen meghatározza  a következı idıszak 
cselekedeteit  is.  Az  elıtte  felszólaló  képviselıtársa  már  elmondta,  hogy  a  korábbi  politikai 
vezetések, különösen 2002 és 2010 között, azon dolgoztak, hogy segélyekkel próbálták befoltozni a 
város  problémás szociális  hálóját.  Addig ık  amellett,  hogy a  leszakadó  rétegek  támogatását  is 
kötelezı  feladatnak  tartják,  politikájukban azoknak  a  társadalmi  csoportoknak  a  támogatására 
kívánnak koncentrálni,  akik  munkában  vannak,  dolgoznak,  illetve  azoknak,  akik  a  munkában 
eltöltött  éveik után nyugdíjba vonultak.  Hangsúlyozza,  hogy Miskolc városa az elmúlt  évben  a 
gazdasági teljesítmény alapján jobban növekedett, mint az ország többi része. Azt is hangsúlyozza, 
hogy  mire  költik  ezt  a  pénzt,  mire  költötték  2016-ban  és  mire  fogják  költeni  2017-ben  is. 
Országosan egyedülálló a Salkaházi Sára Programjuk, valamint a nyugdíjas szervezeteik számára 
plusz pénzeket kívánnak juttatni. Az intézményi térítési díjakat is figyelembe véve különösen ki kell 
hangsúlyozni,  hogy  a  MESZEGYI  vonatkozásában  2010.  óta,  tehát  amióta  a  FIDESZ-KDNP 
Szövetség  átvette  a  város  irányítását,  nem történt  az  intézményi  térítési  díjak  vonatkozásában 
emelés. Az İszi Napsugár Otthon vonatkozásában 2013. óta, tehát a fenntartóváltás óta nem történt 
intézményi  térítési  díj  emelés.  A javuló gazdasági  környezet,  az emelkedı  bérek és nyugdíjak, 
illetve  az  önerı  változása  megkövetelték  volna,  azonban  az  elveik  azt  mondták,  hogy  addig, 
ameddig ki tudják gazdálkodni a költségvetésbıl ezeket a pénzeket, ne történjenek emelések. Ezért 
is mondhatják azt, hogy ez a költségvetés, zárszámadás, amely elıttük van, nem csak a gazdasági 
fejlıdésüket, Miskolc város erısödését és az erısebb városok közé kerülését mutatja, hanem azt is, 
hogy  az  elkötelezıdésük  a  nyugdíjas  társadalom,  illetve  a  munkában  lévık  felé  még  inkább 
kifejezett.  Azzal,  hogy a FIDESZ és a KDNP Frakciószövetség  nem csak a munka kultúrájába 
történı elmozdulását támogatja a költségvetésnek  és azok felé fordulását, akik dolgoznak,  illetve 
akik a munkával töltött éveik után nyugdíjba vonultak, azt is szeretné bejelenteni, hogy azért, mert 
Jakab Péter frakcióvezetı úr a Jobbik részérıl nem tette meg azt a gesztust, hogy a nyugdíjasoktól 
elnézést  kérjen,  Frakciószövetségük  továbbra  is  szolidaritást  vállalva  a  miskolci  nyugdíjas 
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társadalommal, nem kívánja az ı felszólalásait hallgatni. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Tompa képviselı úr ügyrendi  javaslatot kíván elıterjeszteni,  így 
megadja neki a szót.

Dr. Tompa Sándor: A hatályos SZMSZ 24. § 11. pontja alapján  jelzi, hogy  a felszólalás során 
települési képviselık audiovizuális eszközöket nem használhatnak. Idıközben folyamatosan megy a 
zárszámadáshoz kapcsolódóan  egy prezentáció,  amelyrıl azt gondolja, hogy eltereli a képviselık 
figyelmét a témáról, ha azt nem kapcsolják ki és egyébként sem lehet használni, azt mondja ki az 
SZMSZ. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Képviselı úr tájékoztatását.  Megadja a szót Molnár 
Péternek.

Molnár Péter:  A jelenleg tárgyalt napirendi csomagnak fontos üzenete van a miskolciak számára. A 
zárszámadás  kapcsán  azt  szükséges  mindenképpen  elmondani,  hangsúlyozni  és  ezért  fogja 
támogatni  a  KDNP  és  a  FIDESZ  Frakciószövetség  ezt  az  elıterjesztést,  mert  a  2016.  évi 
költségvetés  kapcsán  ebben  a  zárszámadásban  világosan  látszik,  hogy  stabil  volt  a  város 
gazdálkodása. Kiegyensúlyozott gazdálkodást folytattak. A 2016. évben egyensúlyi költségvetése 
volt Miskolc városának. Fontos hangsúlyozni a miskolci  városlakók irányába, hogy  hitelfelvétel 
nem volt a 2016. évben és  fontos az is, hogy a továbbiakban sem tervezi az önkormányzat hitel 
felvételét.  A fejlesztések, amelyek megvalósultak 2016-ban így valósultak meg, tehát úgy,  hogy 
hitel felvételére nem került sor. Ezt fontos hangsúlyozni, hiszen a 2010. elıtti esztendıkben nem 
ilyen költségvetései voltak Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának. Ez mutatja azt, hogy 
az út, a pálya jó, hogy az adóbevételek az elızı évben is növekedtek. Ez világosan mutatja, hogy az 
önkormányzat  munkája  mindenképpen  hasznos  és  eredményes.  A bevételek  jól  teljesültek,  90 
százalék feletti,  amely dicséretes, az önkormányzat is jó munkát végzett.  Azt is el kell mondani, 
hogy  a  FIDESZ és  a  KDNP Frakciószövetség  által  2014-ben  életre  hívott,  Salkaházi  Sáráról 
elnevezett  program  nem  kampányfogás  volt  a  részükrıl.  Világosan  mutatják  a  költségvetések, 
amelyeket  folyamatosan beterjesztenek. Örömteli,  tegnap errıl  Hubay György képviselıtársával 
tartottak sajtótájékoztatót, miszerint 2,5 millió forintot elkülönítenek arra, hogy a városban mőködı 
nyugdíjas szervezetek 50 ezer forintot kapjanak, lehívjanak abból a célból, hogy a mőködésüket 
támogassák, a kulturális aktivitásukat megırizzék. Ez mindenképpen támogatandó,  ez is mutatja 
azt, hogy a Salkaházi Programot folyamatosan bıvíteni kívánják. 

Hubay  György: A  zárszámadás  kapcsán  négy,  számára fontos  területet  kíván  kiemelni.  A 
körzetében élık is említették ezeket a pontokat. Az adóbevételek tekintetében nem volt még ilyen 
magas és komoly teljesítési arány. Ez 2016-ban 12,9 milliárd forint volt. A 2015. évihez képest 464 
millió forinttal növekedett. A második pont, amelyet nem lehet elégszer hangsúlyozni, a Salkaházi 
Sára Program, amely 2014-ben kezdıdött és folyamatosan tart. Erre is minden évben el tudnak 
különíteni egy nagyon komoly és jelentıs összeget. A program keretén belül elsısorban azokat a 
nyugdíjasokat,  akik  ezért  a  városért  sokat  tettek  és  dolgoztak,  igyekeznek  támogatni.  Ez 
egyszemélyi, 10 ezer forintos támogatást jelent, valamint ahogyan képviselıtársa mondta, most a 
nyugdíjas szervezetek vonatkozásában is tettek lépéseket ezzel a bizonyos 50 ezer forinttal.  Ha a 
mai nap folyamán megszavazásra kerül, akkor ezek a szervezetek, akik a feltételeknek megfeleltek, 
hozzá  is  juthatnak  ehhez  az  összeghez  és  felhasználhatják  azokra az  értékes  és  komoly 
programokra,  amelyeket  már  egyébként  is  folytattak. A  harmadik  pont  a  közbiztonsággal 
kapcsolatos kérdések, amelyek kapcsolódnak a bizottsági munkájához.  A 2016. évben 565 millió 
forintot  tudtak  a  közbiztonsági  feladatokra  fordítani.  A  legfontosabb,  hogy  folyamatában  a 
rendırök, a polgárırök, illetve a közterület-felügyelık, körzeti rendészek párban, illetve hármasával 
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járhatnak, ellenırizhetnek. Ez éves szinten a rendırség vonatkozásában 60 millió forintot jelent, 
amelyet minden évben megkapnak. Létrehozták a seriff rendszert, amelyrıl mindenki tudja, hogy a 
város mind a húsz választókörzetében külön körzeti rendész végzi a munkáját, amellyel közelebb 
kerülnek a lakossághoz.  Lakosságközeli rendészeti feladatot látnak el. A hét folyamán  átadták a 
harmadik rendészeti alközpontot. A Bizottság négy és fél hónapos munkája során a harmadik ilyen 
alközpontot  adták  át,  megteremtve  az  anyagi,  tárgyi és  személyi  feltételeket  ahhoz,  hogy  az 
alközpontok  szintén  közel  kerülhessenek  a  lakossághoz.  Jó  úton  haladnak  a  rendészeti  és 
közbiztonsági munka vonalán, amelyet folytatni kívánnak. Innen kívánja folytatni mondandóját. 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Dr. Simon Gábor: Van elıttük zárszámadás,  távhı,  szociális rendelet  és közétkeztetés, minden 
egybe van vonva, három sürgısségi elıterjesztés, egyben elıterjesztıi módosító indítvány, amely az 
elızı  napon érkezett  meg részükre, nyilvánvalóan azzal  a céllal,  hogy a  képviselık ne tudják 
megfelelıképpen kifejteni álláspontjukat, ne legyen lehetıség ennek megvitatására. A zárszámadás 
kapcsán sok dicsérı jelzıt hallottak eddig. Új korszakról beszélt az elıterjesztı. Véleménye szerint, 
ha a zárszámadást nézik, akkor leginkább a szállítói tartozások korszakának nevezhetnék ezt az 
évet.  Az elıbb a Közintézmény-mőködtetı Központ vezetıje tartott  tájékoztatást. Ha megnézik a 
zárszámadást,  akkor  a  Közintézmény-mőködtetı  Központ  775 millió  forint  szállítói  tartozással 
rendelkezik. A város intézményei több mint 1 milliárddal, összességében a város 11 milliárd forint 
szállítói tartozással rendelkezik. Ez azért brutálisan nagy szám, mert Soós Attila is kiemelte, hogy 
korábban szerinte ilyen hitelek voltak. Ezek szerint nem hitel van, hanem nem fizetik a számlákat. A 
képviselık  most  kaptak  elıször  hivatalos  tájékoztatást  a  konyhák  átjátszásáról.  Az  átadás szó 
hangzott el, azonban ha a folyamatot nézik, akkor precízebb lenne az átjátszás kifejezést használni, 
ugyanis nem látszik az, hogy mi ennek az indoka. Nyilvánvaló a városvezetés szerint az az indok, 
hogy Miskolc városa nem képes a saját konyháinak az üzemeltetésére, ezért kell ezt egy cégnek 
kiadni, átadni, átjátszani.  A közbeszerzési eljárásról a képviselık nem tudnak semmit, nem tudják 
azt, hogy ez a pályázó cég milyen ajánlatot adott be és nem tudják azt sem, hogy ezzel a céggel a 
városvezetés milyen szerzıdést fog kötni. Képviselıi szemüvegen keresztül ez azért aggályos, mert 
olyan határozati  javaslatot  terjesztettek eléjük,  hogy a  képviselık tudomásul  veszik,  hogy ki  a 
közbeszerzési eljárás nyertese és a képviselık felhatalmazzák a polgármestert ennek az általuk nem 
ismert szerzıdésnek aláírására. Véleménye szerint így nem lehet felhatalmazást adni és úgy sem, 
hogy ha valaki megnézi a nyertes céget és azt látja a hivatalos cégadataiból, hogy 2016. évben két 
dolgozója  volt  és  2017.  évben  két  dolgozó,  azaz  az  ügyvezetı  és  egy  személy  dolgozóval 
rendelkezik.  Ez  a  cég megkapja  a  várostól  ezt  a  tíz év  alatt  közel  20  milliárd  forint  bevétel 
lehetıségét és mint elhangzott, a száz tálalási hely mőködtetési jogát. Kérdezik, hogy miért jó ez a 
városnak. Egy ilyen cég, amelynek két dolgozója van, jelentıs referenciákat nem tud felmutatni, az 
alapvetıen  nem  lehet  alkalmas  ennek  a  feladatnak  az  elvégzésére,  ettıl  Miskolc  városa  csak 
alkalmasabb lehet a saját szakembereinek bevonásával. Az is rendkívül aggályos, hogy mindenfajta 
intézkedésekrıl hallani, sorra zárnak be az intézkedések, vagy a bejelentett intézkedések alapján a 
fızıkonyhák. A lakosság, aki elhordásra  rendeli az ételeket, sok helyen már nem fizethetett elı, 
tájékoztatták ıket, hogy az új üzemeltetı  ezt a lehetıséget nem fogja számukra biztosítani. Az is 
aggályos, hogy Miskolc városa ezért a konyhák átjátszásával miért nem kér bérleti díjat. Megnézte 
néhány önkormányzat gyakorlatát,  akik kiszervezték az étkezést.  Szinte kivétel nélkül azt  tudja 
mondani,  hogy az  önkormányzatok úgy adták át  ezt  a  lehetıséget,  hogy egyébként  a konyhák 
mőködtetéséért  bérleti  díjat  szednek  az  üzemeltetıktıl.  Itt  errıl  sincs  szó,  azonban  szó  van 
közgazdasági  csodáról,  miszerint  ugyanannyi  bevételbıl  még  Miskolc  városa  nem  képes 
mőködtetni ezeket a konyhákat.  Jön egy joly joker cég  a két munkavállalójával  és az nem csak 
mőködtetni fogja, hanem még felújítani is ugyanezekbıl a bevételekbıl. A „Miskolci Tapló” címő 
honlap  a  héten  tájékoztatta  ıket  arról,  hogy  Varga  Mihály  miniszter  úr  bejelentette,  hogy  az 
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önkormányzatok az önkormányzati konyhák felújítására pályázhatnak. Ezeket a lehetıségeket ık is 
ki tudták volna használni, azonban a városvezetés valamilyen rejtélyes okból ezt elszalasztja. 

Badány Lajos: A zárszámadás áttekintésekor megállapítható, hogy  az államháztartáson belülrıl 
érkezı  támogatások tárgyévi  lehívása szerény,  a módosított,  34 milliárd forintos elıirányzatból 
mindössze 14 milliárd forint teljesült, amely lényegében megegyezik a 2015. év adatával. Még ezt 
sem sikerült  megfelelı  mértékben  felhasználni,  hiszen a  módosított  elıirányzatban  40  milliárd 
forintra  felduzzasztott  beruházási  kiadásoknak  mindössze  10  százaléka  jutott  el  a  pénzügyi 
teljesítésig.  Ez a 2015. évi  adat  ötödét sem teszi  ki.  Itt  jórészt  a TOP programhoz kapcsolódó 
beruházásokról,  illetve egyéb pályázati  pénzek felhasználásáról  van szó, de találhatók közöttük 
elmaradt  út-  és  parkolófejlesztések,  illetve  csapadékvíz  elvezetések  is.  Ez  a  pályázati  pénzek 
lehívásától  függı  gazdasági  teljesítmény  jól  mutatja  a  város  kiszolgáltatottságát  a  központi 
költségvetés felé, hiszen a tárgyévi felhalmozási bevételeknek mindössze 4,5 százalékát teszik ki a 
város önerejébıl  kigazdálkodott fejlesztési forrásai. A tervezett saját fejlesztési bevételek még a 
2014. évi  módosított  elıirányzattól  is  elmaradtak,  tényleges teljesülésük 17 százalékos. Errıl  a 
kritikán aluli  teljesítményrıl  egy szó sem esik az elıterjesztésben. A 2018. évi pályázati  ciklus 
lezárását követıen megfelelı saját források hiányában majd drasztikusan vissza fognak esni a városi 
fejlesztési  beruházások.  Látható,  hogy  már  a  2017.  évi  beruházások  döntıen  az  elızı  évrıl 
áthúzódó  munkákból  adódnak.  Ezek  a  zárszámadás  elfogadását  követıen  több,  mint 
másfélszeresére  emelik  a  költségvetés  fıösszegét.  Az  önerıs  közmőépítések  önkormányzati 
támogatásának  elıirányzata  nulla  forintra  teljesített,  miközben  immár  tíz  éve  várnak  egyes 
magánszemélyek  alkotta  társulások  arra,  hogy  visszakapják  a  városnak  közmőfejlesztési  célra 
hitelezett pénzüket. Vigaszként szolgáljon számukra, hogy a miskolci városvezetés által bedöntött 
Főtımő-Science  projekt  kapcsán  rájuk  rótt  1  milliárd  forintos  visszafizetést  100  százalékban 
sikerült teljesíteni, úgy tőnik, hogy erre volt pénze a városnak. A milliárdos károkozásért a felelısök 
továbbra sincsenek nevesítve. Az önkormányzati intézkedések tekintetében aggasztó, ahogyan már 
képviselıtársa is említette, a  Miskolci  Közintézmény-mőködtetı  Központ által  felhalmozott  775 
millió forintos szállítói tartozás, amelynek rendezése az intézmény gazdálkodását figyelembe véve 
több mint  aggályos.  Továbbra is  függıben van az  MVK Zrt.  részére  2008-2014.  évek  közötti 
idıszakra közszolgálati ellentételezés jogcímén fizetendı milliárdos tétel folyósítása, amely jelenleg 
a közlekedési vállalatnak, illetve a folyósítást követıen az önkormányzat részére okoz gazdasági 
problémát. A város hosszú távú fejlıdésének alapvetı gátja a drasztikusan lecsökkent lakosságszám, 
amelyet az alacsony bérek is konzerválnak. Emiatt magas az egy fıre esı adóerı és köztudott, hogy 
az  adóerı  növekedésének  függvényében  az  állami  támogatások  csökkennek.  Ezért  városuknak 
elsıdleges célja kell,  hogy legyen a dolgozni  tudó és akaró,  szakképzett  munkaerı  megtartása, 
amelyet  nem  az  olcsó  ukrán  munkaerı  idecsábításával  kellene  biztosítani,  hanem  magas 
szakképzettséget  igénylı,  jól  fizetı  munkahelyek  létrehozásával.  Elızı  felszólalása  alkalmával 
Alpolgármester úr megemlítette,  hogy  Miskolc város esetében nem áll  fenn az a veszély,  hogy 
ukrán munkaerı  nagy számban települjön be, azonban felhívja a figyelmét egy, a múlt héten  a 
Borsodi  Kereskedelmi  és  Iparkamara  által  tartott  elıadásra,  amelynek  címe  „Az  ukrán 
állampolgárok hazai  hiányszakmákban történı foglalkoztatása.” Természetesen a FIDESZ-KDNP 
Frakció nem képviseltette magát ezen az eseményen. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy akkor baj-e vagy sem az, hogy hozni akarnak ukrán 
munkásokat. Ha ık nem vettek részt ezen, akkor valószínőleg nem ık akarják ıket hozni. Mondja 
meg a Jobbik, hogy hogyan szeretné, akarják-e vagy sem. Egy dolog biztos,  hogy ha jön ide, ha 
nem vendégmunkás, ellentétben azzal, hogy Képviselı úr ismét az elvándorlásról beszélt, hónapok 
óta nem csökkent Miskolc lakosságszáma, amely az elmúlt több mint húsz évben soha nem volt így. 
A FIDESZ-KDNP hét  éves  városvezetése  óta  most  jutottak  el  oda,  hogy Miskolc  már  cél  az 
ideköltözıknek, tehát nem az elvándorlás dominálja a hétköznapokat, hanem inkább az ideköltözés. 
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A természetes fogyást is, amely magasabb egész Magyarországon és Európában, mint húsz-harminc 
évvel ezelıtt. Ezt is ellensúlyozza a városba való bevándorlás. 
A Science Múzeummal kapcsolatosan elmondja, hogy nem az önkormányzat okozta a kárt, ı maga 
tett büntetı feljelentést, meglátják, hogy a rendırség mit állapít meg, kik voltak a vétkesek ebben. 
Közös érdekük, hogy ez minél hamarabb lezáródjon. 
Megadja a szót Dr. Kovács Lászlónak.

Dr. Kovács László: A térítési díjjal kapcsolatosan elmondja, hogy az İszi Napsugár Otthon és a 
MESZEGYI nem emelkedı díjai mellett a bölcsıdei gondozási díj  intézményi térítési díja, amely 
már  a  korábbiakban  is  ingyenes  volt,  a  továbbiakban  is  ingyenes  lesz.  A gyermekétkeztetés 
intézményi térítési díja, valamint  az egyéb gyermekjóléti alapszolgáltatások,  úgy mint a családok 
átmeneti otthona, valamint a gyermekek átmeneti otthona vonatkozásában is változatlanok a térítési 
díjak. 
Az  idıskorúak  ellátásával  foglalkozó  szervezetek  támogatásával  kapcsolatosan  elmondja,  hogy 
különösen fontosnak tartja hangsúlyozni, hogy  az, hogy a FIDESZ-KDNP Frakciószövetség  arra 
tett javaslatot hónapokkal ezelıtt Polgármester úrnak, hogy a nyugdíjas klubok támogatását évente 
egy leegyszerősített formában történı, 50 ezer forintos hozzájárulással is támogassák,  nem jelenti 
azt,  hogy  a  már  korábban  meglévı  támogatási  formák  megszőnnének.  Ezt  azért  is  fontos 
hangsúlyozni,  mert  az  elmúlt  héten,  amikor  az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  az  ülését 
tartotta, akkor került kiírásra az a pályázat, amely már hosszú évek óta kiírásra kerül és a szociális 
ellátást  végzı  civil  szervezetek  és  a  nyugdíjas  klubok  támogatásával  foglalkozik.  Figyelmébe 
ajánlja  minden nyugdíjas  klub  vezetıjének,  hogy  az,  hogy a  FIDESZ-KDNP Frakciószövetség 
javaslatára Polgármester úr  beterjesztette,  hogy minden nyugdíjas klub egy rendkívül  egyszerő, 
adminisztratív úton  jelentkezhet erre az 50 ezer forintos támogatásra,  nem jelenti azt, hogy  azt a 
támogatási formát, amely eddig is létezett és szintén 50 ezer forintban maximalizálja a pályázati 
lehetıséget,  ne  vehetné igénybe,  továbbra is  megtartják azt.  Ettıl  az  évtıl  kezdve a nyugdíjas 
klubok 50 ezer forint helyett 100 ezer forintos támogatásra pályázhatnak, részben az Egészségügyi 
és  Szociális  Bizottság  hatáskörébe tartozó  pályázati  rendszeren keresztül, részben pedig  a  mai 
közgyőlésen remélhetıleg elfogadásra kerülı  egyéb formában. Az az összeg, amely rendelkezésre 
áll, közel ötven nyugdíjas klubnak ad lehetıséget arra, hogy részben most 50 ezer forintot, részben 
pedig  az  Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság  pályázatán  keresztül  további  50  ezer  forintot 
kapjanak, tehát 50 ezer forintról 100 ezer forintra növekszik az az összeg, amelyet igényelhetnek.

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. -

Jakab Péter: A zárszámadás tökéletesen tükrözi a tavalyi év gazdálkodását, amely beleillik abba az 
országos tendenciába, amely szerint ha  nem jönnének uniós források, akkor itt a fő se nıne.  Két 
„Állítsuk meg Brüsszelt” plakátkampány között az önkormányzat remegı kézzel alig várja, hogy 
Brüsszelbıl jöjjön némi pénz, hogy legalább látványberuházásra jusson valami, ha már béremelésre 
nem futja. Újból azt látják, a mai nap napirend elıtti felszólalásában Polgármester úr bizonyította, 
hogy  a  városvezetés  sikerpropagandája  és  miskolci  rögvalóság  között  szakadéknyi  különbség 
tátong.  A városvezetés szerint  Miskolc erısödik, míg a KSH  szerint  leszakad. Nem tudja, hogy 
ismerik-e a KSH legfrissebb adatait, látva a  fideszes képviselık aktivitását,  valószínőleg nem is 
érdekli ıket. A KSH legfrissebb adatai szerint tovább nıtt a tavalyi évben a leszakadásuk az ország 
nyugati  feléhez,  illetve a fıvároshoz képest.  Ez bérekben kifejezve azt  jelenti, hogy  miközben 
Gyırben 182 ezer forint volt az átlag fizetés, Budapesten már 226 ezer, addig náluk 133 ezer forint. 
Ezek a tények. Polgármester úrnak van mersze ezen tények ismeretében azt mondani, hogy a tavalyi 
évben  Miskolcon  nıttek  az  egész  országban  a  legjobban  a  bérek.  Ha  a  Polgármester  úr  által 
vizionált,  rekordszintő  béremelés  valóság  lenne,  akkor  nem  érti,  hogy  2010.  óta,  amióta  a 
városvezetés  csodagazdasága  tart,  miért  vándorolt  el  innen  10  ezer  miskolci  ember.  Erre  az 

15



elvándorlásra  a  városvezetés  válasza  annyi  volt,  hogy  rendre  leszavazzák  a  miskolciak 
fizetésemelésére  vonatkozó  jobbikos  javaslatot,  ehelyett  azonban  megszavazták  az  elvándorolt 
miskolciak büntetı adóját, az építményadót...

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Hosszasan  várta,  hogy  Képviselı  úr  hátha  a  napirenddel 
kapcsolatosan kezd el beszélni, azonban egy ideje már nem arról beszél. 

- Jakab Péter folytatja a felszólalását. -

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselıtársainak elmondja, hogy azt látja, hogy Jakab Péter nem 
miskolci adatokról beszél, hanem megyei adatokról, amelyek nem Miskolcot jellemzik. A KSH-nak 
nincs városra bontott adata,  hanem ezek az adatok a város saját adatai.  A KSH az elvándorlással 
kapcsolatos adatokat  nem közli, a Belügyminisztériumhoz kapcsolt adatbázisokat lehet  vizsgálni. 
Bármelyikük nézheti bejelentkezést követıen. Javasolja Képviselı úr számára, hogy foglalkozzon a 
valódi és hiteles adatok  vizsgálatával,  ne a vádaskodással.  Úgy látja  az állandó hozzászólásaiból, 
hogy  lehet,  hogy szereti  a  városát  és a miskolciakat,  csak ezt  nem akarja kimutatni,  valamiért 
titkolja.
Megadja a szót Nagy-Korsa Juditnak.

Nagy-Korsa  Judit:  Többször  elhangzott  az  elızıekben,  hogy  a  FIDESZ-KDNP városvezetés 
szakított a szociális dogmatizmussal, így a Salkaházi Programnak ez az alapja, mindenki kap 10 
ezer forintot és egyébként is mindenféle programokkal és egyebekkel támogatják a nyugdíjasokat, 
azonban nem csak a nyugdíjasokat szeretnék megbecsülni, hanem nem engedik el azoknak a kezét 
sem,  akik  nagyon  szegények,  vagy  szerencsétlenek.  Ennek  jegyében,  tehát  a  szociális 
dogmatizmustól eltávolodva és azt megtagadva, azt mondják, hogy mindenki egyformán kap. Így 
például a bölcsıdében az étkeztetésért nem kell fizetni azoknak a szülıknek, akik például keresnek 
fél millió forintot, de három, vagy több gyereket nevelnek. Ez nem szociális dogmatizmus, hanem 
egyenlısdi.  Arról  van  szó,  hogy  mindenki  egyformán  kapjon, teljesen  mindegy,  hogy mennyi 
pénzbıl kell élnie. A nyugdíjas is egyformán kap a Salkaházi 10 ezrébıl, pedig a nyugdíjasok sem 
egyformák,  van, akinek 200 ezer forintja, van akinek 30 ezer forintja, vagy 50 ezer forintja van. 
Azzal dicsekednek a 2. sürgısségi napirend 3. oldalán, hogy 2010-tıl 27,5 százalékkal emelkedtek 
a nyugdíjak. Ez biztosan így van, azonban kérdése, hogy a mindenkori öregségi nyugdíj, a 28 ezer 
500  forint,  miért  nem  emelkedett  27,5  százalékkal.  Mindent  ehhez  mérnek,  tudják,  hogy 
gyógyszertámogatásért könyörögnek emberek...

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megkéri  Képviselı  Asszonyt,  hogy  kanyarodjon  vissza  az 
elıterjesztéshez. 

Nagy-Korsa Judit: Kérdése, hogy miért, a 2. sürgısségi napirendhez ez illik.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Azért,  mert  Képviselı  Asszony  jelenleg  szabad  beszédet  tart, 
amelynek nincs kapcsolódása az elıterjesztéshez. Az öregségi nyugdíjhoz nincs közük, nem tudják 
befolyásolni azt. 

Nagy-Korsa Judit:  Azt tudják befolyásolni, hogy Miskolc  város képviselı-testülete dönthet úgy, 
hogy csökkenti a gyógyszertámogatási határértéket, a 3500 forintot, mert a nyugdíj emelkedik...

- Soós Attila a háttérben felhívja Képviselı Asszony figyelmét,
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hogy olvassa el a napirendhez kapcsolódó elıterjesztést. -

Nagy-Korsa Judit: Képviselıtársa számára elmondja, hogy elolvasta az anyagot.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tisztelettel  kéri  Képviselı  Asszonyt,  hogy  amennyiben  úgy 
gondolja,  hogy  csökkentsék  a  gyógyszertámogatási  értéket,  akkor  azt  tegye  meg  indítvány 
formájában és foglalkoznak vele. 
Megadja a szót Jakab Péternek.

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. -

Jakab Péter:  A közétkeztetés kiszervezésével kapcsolatosan elmondja, hogy  az úgy, ahogy van 
bőzlik.  Ha ennek a maglódi cégnek a nevét beírja az ember a keresıbe, akkor  a Google mindig 
Mészáros Lırinc nevét dobja ki, amely már önmagában aggodalomra ad okot, ahogyan az is, hogy 
egy ilyen fontos kérdésrıl  néhány órával  az ülés kezdete elıtt  kapnak anyagot.  Kérdése,  hogy 
hogyan lehet az, hogy a városvezetés már hetekkel korábban bejelentette azt, hogy ez a maglódi cég 
április közepén átveszi Miskolc közétkeztetését, miközben a legfontosabb pénzügyi és munkaügyi 
kérdésekrıl  még csak  a  mai  napon fog  döntés születni.  Milyen  cég az,  amely  a legfontosabb 
munkajogi és pénzügyi információk hiányában elvállalja egy Miskolc mérető város közétkeztetését? 
Elıfordulhat-e az, hogy valójában arról van szó, hogy van egy politikai háttéralku, amelynek nem 
az a célja,  hogy a közétkeztetés  jobb minıségben történjen,  hanem felosztják egymás között a 
piacot? Hogyan lehet az, hogy az MKMK igazgatója már március 8. napján bejelentette azt, hogy 
szerzıdés  garantálja  a  munkavállalók  továbbfoglalkoztatását  és  a  minıség  megırzését,  majd 
március végén kiderül, hogy még semmilyen szerzıdést nem kötöttek ezzel a céggel? A dolgozók a 
mai  napig  aggódnak  a  jövıjükért,  azért,  hogy  elbocsátások  lesznek,  hogy  fızıkonyha 
megszüntetések lesznek és ezzel együtt romlani fog a minıség. A mostani elıterjesztésben semmi 
sem garantálja  azt,  hogy  ez  nem így fog történni.  Nem látnak garanciát  arra,  hogy például  az 
üzemeltetı cég nem fog úgy dönteni, hogy megszünteti a bölcsıdei fızıkonyhákat, vagy néhány 
hónap múlva leépítéseket hajt végre. Mi a garancia arra, hogy egy profitorientált cég nem akar majd 
a nyersanyagon nyerészkedni és spórolni?  Már április közepétıl attól tartanak a dolgozók,  amely 
alatt érti a tanárokat, bölcsıdei dolgozókat, szociális munkásokat, technikai dolgozókat, hogy nekik 
már most emelkedni fog az étkezés díja. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  hozzászólását.  Ahogyan  az  elején  is  hallotta 
Képviselı úr, minden egyes problémával megkereshették az önkormányzatot. Ezekre a kérdésekre, 
amelyeket Képviselı úr  irányítottan és elég komoly mellébeszélésekkel alátámasztva mondott el, 
mind megkapták a választ.  Nyugalom és rend van a közétkeztetésben.  Kérése Képviselı úr felé, 
hogy ne próbáljon hangulatot kelteni, a dolgozók is nyugodtak, a gyerekek és szülık is, valamint a 
tanárok is. Rendben fog menni a dolog. 
Megadja a szót Dr. Tompa Sándornak, mert úgy látja, hogy már nagyon szólni szeretne.

Dr. Tompa Sándor: Nem lehet hozzászólni?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Dehogynem, azért is kéri, hogy tegye meg hozzászólását.

Dr. Tompa Sándor: Elmondja, hogy amikor Polgármester úr nem volt jelen, ügyrendi hozzászólást 
tett, amelyet Jegyzı úr nem méltatott válaszra, nem értékelte az ügyrendi felvetését. Nem szeretné, 
ha vetítı menne a háttérben, azonban úgy látszik, hogy a városvezetés megsérti a saját maga által 
elfogadott SZMSZ-t is. 
A zárszámadással kapcsolatosan elmondja, hogy a 170. oldal után található egy kicsi, elmosódott 
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táblázat, amely a Science Múzeumról, annak pénzügyi állapotáról szól. Ott található, hogy az elmúlt 
évben  86,6 millió forintot költött a város  erre, miközben  az egész összesen majdnem 2 milliárd 
forint volt. Kérdése, – remélhetıleg ezt nem vitte el a nyomozó hatóság, mert hogy írta volna be a 
Pénzügyi Osztály ezt  az összeget – hogy mire költötték ezt a  pénzt,  mire kell még költeni.  Azt 
tudják, hogy az 1 milliárd forintot visszafizették az államnak, arra megvolt a forrás. Szeretné tudni, 
hogy ezt a 86,6 millió forintot,  amely összességében,  önkormányzati költésben  872 millió forint, 
mire költötték el. Kérdése, hogy kik ennek a felelısei,  már sokszor megkérdezték  korábban is. 
Vannak-e tehát papírok? Ezek szerint vannak, mert valamibıl ezt a táblázatot összeállították. Miért 
van az, Polgármester Úr szerint, hogy 2014. – állítólag akkor tette személy szerint a feljelentést – 
óta nem történik semmi.  Nagy nevő nyomozókat kellene felkérni,  megbízni azzal, hogy derítsék 
már ki ezt a sötét, titokzatos miskolci rejtélyt, hogy mire ment el majdnem 2 milliárd forint és még 
mindig nem tudják a bőnösöket. Azt is szeretné megtudni, hogy a visszafizetés után tiszta-e már a 
Science Múzeum tulajdoni lapja és mi a terve a városnak, ha már ennyit költöttek a tavalyi évben is 
erre.  Azt is szeretné megtudni, – két képviselıtársa már megtette – hogy a közpénzt,  amelyet a 
költségvetésbıl  választókerületi  alapként  kapnak,  mire  költötték.  Kérdése  a  FIDESZ-KDNP 
képviselıihez,  hogy miért  titkolóznak.  Mikor  fogja  Jegyzı  Úr  nyilvánosságra hozni,  hiszen az 
adatok  nála  vannak,  hogy  mire  költötték?  Itt  a  zárszámadás,  itt  lett  volna  a  lehetıség,  hogy 
bemutassák,  hogy mire költötték ezt a pénzt,  szeretnék tudni a városiak. Van egy olyan napirendi 
pont is ebben a csomagban, amely a távhıszolgáltatás díjáról és a díjalkalmazás szabályairól szól. 
Azt kérdezik a miskolciak,  hogy emelkedik-e a távhı  díja  ezután a tél  után,  amikor sok pénzt 
kifizettek.  Szeretné,  ha  ezt  elmagyaráznák  a  miskolciaknak,  hogy  mit  akarnak  már  megint 
változtatni, hogyan változnak az árak, mi lesz a végszámlán.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Semmi nem változik, javasolja Képviselı Úrnak, hogy nézze meg 
jobban az elıterjesztést. Úgy látja, hogy a Science Múzeumra nagyon komolyan fókuszál Képviselı 
Úr,  akkor kellett volna, amikor kitalálták ezt az egészet,  hogy mekkora hülyeséget találtak ki.  Az 
említett 80 millió forint az elızetesen megkötött szerzıdésekbıl maradt, amelyet ki kellett fizetni. 
Konkrétan meg is mutathatják. A rendırség munkáját ne rajtuk kérje számon, menjen a rendırség 
elé, tartson sajtótájékoztatót, hívja le a kapitányt, kérdezze meg, hogy ki nyomoz. Tılük nyugodtan 
megkérdezheti. İ is  azt várja, hogy minél hamarabb derüljön ki,  hogy ki volt az a csibész, aki 
megkurtította a számlát, nem véletlenül tett feljelentést. 
Megadja a szót Dr. Simon Gábornak.

Dr.  Simon  Gábor:  A közétkeztetés  átjátszásánál  tartott.  Nyilvánvaló,  hogy  ez  is  összefügg  a 
zárszámadással,  illetve  a  közétkeztetésnél  a  költségvetés  módosításával.  Ezekbıl  a 
dokumentumokból  folyamatosan  látják  azt  a  tendenciát,  hogy  a  várost,  az  önkormányzatot,  a 
Polgármesteri  Hivatalt  a  városvezetés  barátai  hogyan  ürítik  ki,  hogyan  nullázzák  le  az 
önkormányzat hatáskörét, hogyan veszik el az intézmények mőködtetését...

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kérdése Képviselı Úrhoz, hogy ez melyik napirendhez tartozik, 
milyen barátaik nullázzák le a várost.  Felhívja Képviselı  Úr figyelmét,  hogy válogassa meg a 
szavait. 

Dr. Simon Gábor:  Polgármester Úr pedig nézzen bele 350 miskolci család szemébe, akiket most 
átjátszik egy maglódi cégnek,  amelyet ha beírnak a keresıbe, – igaza van Jakab Péternek –  az 
rögtön Mészáros Lırinc nevét dobja fel.  Amit nem játszanak át a Parlamentben, azt  átjátszák egy 
közbeszerzési eljárással, mint egy felszámoló biztos. A javaslata a következı...

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselı Úr kérjen elnézést, felháborító, amit mondott. Megvonja 
Képviselı Úrtól a szót.
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A szó megvonását követıen is folytatja felszólalását Simon képviselı.
Dr. Tompa Sándor ellenvéleményének ad hangot a háttérben.

Dr. Kriza Ákos Polgármester: Megadja a szót Kovácsné Budai Máriának.

Kovácsné  Budai  Mária: A 2016.  évi  zárszámadáshoz  kíván  hozzászólni.  Azt  tanulmányozva 
látható, hogy a városvezetés több éves erıfeszítésének eredményeként a költségvetés egyensúlyban 
van –  bármit  is  állítanak  az  ellenzéki  képviselıtársai.  Hangsúlyozza,  hogy a 2016-ra  tervezett 
fejlesztésekhez szükséges saját  forrásokat  az  Önkormányzat  nem hitelfelvételbıl  biztosította. A 
beruházások között kiemeli a történelmi Avast, a Diósgyıri Városközpont kialakítását, valamint az 
óvodák és bölcsıdék megújulását, ezen felül utcák és buszmegállók is újultak meg. 

Dr.  Simon  Gábor: Sajnálja,  hogy  Polgármester  úr  nem  volt  elég  türelmes.  A közétkeztetési 
határozati  javaslat  2.  pontja  úgy fogalmaz,  hogy a  Közgyőlés  felhatalmazza a  polgármestert  a 
szerzıdés aláírására. Javasolni szeretné – mivel a képviselık nem ismerik ezt a szerzıdést –, hogy 
Polgármester úr rendeljen el szüntetet, melynek ideje alatt osszák ki a képviselık számára ezt a 
szerzıdés tervezetet. Kérdezi, hogy lehet úgy felhatalmazást adni egy szerzıdés aláírására, ami 340 
család sorsát  érinti  és a város teljes közétkeztetését,  hogy azt  nem ismerik  a képviselı-testület 
tagjai. Kéri, hogy ez most kerüljön kiosztásra, tanulmányozzák át és utána folytassák a vitát.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselı úr jogászként ismerheti a közbeszerzés menetét. Ez egy 
nyílt  eljárás volt.  A szerzıdés melléklete részét  képezi a közbeszerzésnek, csak el  kellett  volna 
olvasni az anyagot. Az interneten hónapok óta elérhetı anyagokról beszélnek. Képviselı úr mégis 
kiáll  és  vádaskodik,  miközben  minden  átlátható,  világos,  amit  Simon  képviselı  úr  is  tud. 
Hangsúlyozza, a vezetés nem csinál olyan dolgokat, ami nem átlátható. Nem érti, hogy készült fel 
Képviselı úr a mai közgyőlésre, ha fogalma sincs, hogy hol elérhetı ez a szerzıdés. Azért, mert 
Simon képviselı úr nem végezte el a munkáját, azért nem fog szünetet elrendelni.

Dr. Tompa Sándor: Az elıbb azt kérdezte a napirendi pont kapcsán, hogy megismerhetik-e az 
egyéni képviselıi keret pénzfelhasználását. Arról van szó, hogy ık közpénzt kapnak a várostól és 
elköltik. Megjegyzi, tudomása szerint eddig 2 képviselı tette közzé tételesen. Ez volt az a kérdés, 
ami az elızı hozzászólása kapcsán elhangzott, és semmilyen reakciót nem kapott rá.
Másik hozzászólása Science-ügy kapcsán, hogy Polgármester úr mirıl beszél? 2012-es az az anyag, 
amikor  Polgármester  úrnak  elıterjesztés  készült  arról,  hogy milyen  gyönyörő  projekt,  micsoda 
nagyszerő lehetıségeket rejt és Polgármester úr tovább engedte. 2014-ben jött rá, hogy valami nincs 
rendben. 2012-ben Polgármester úr aláírásával elfogadott anyag azt is tartalmazta, hogy mikor lesz 
az átadás, az átadási ünnepségek. Polgármester úr a Közgyőlésben ígérte meg az egyik aggódó 
kérdése kapcsán, hogy ne nyugtalankodjanak, hamarosan kapják a megnyitóra vonatkozó meghívót. 
Ezek ismeretében nem érti, hogy Polgármester úr mirıl beszél az elızı visszamutogató beszédében. 
Amikor Kriza úr polgármester lett, megvizsgáltatta az összes szerzıdést és az összes körülményt 
mérlegelve a továbbfolytatásról döntött, amit valami 2014-ben megakasztott, amirıl Polgármester 
úr nem hajlandó beszélni, a jegyzı nem hajlandó semmilyen iratot megmutatni a képviselıknek, 
amik közben keletkeznek. Kérdése, hogy akkor ki nem játszik nyílt kártyákkal? Válasza, Önök.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy látja, hogy Tompa képviselı nagyon szereti a Science-ügyet. 
Megjegyzi, ı nem. Elmondja, hogy az elızı vezetés készítette elı, indították el a közbeszerzést, 
ami lejárt a városvezetés cseréje közben.  Az asztalára odakerült a közbeszerzés eredménye, amit 
aláírt.  Hangsúlyozza,  az  eredménye.  Elindult  a  folyamat,  azonban  amint  világossá  vált,  hogy 
„hatalmas gazemberkedések voltak a háttérben”, akkor megállította az egészet és büntetıfeljelentést 
tett,  ami után a rendırség el  kezdett  nyomozni. Azok az iratok, amik a nyomozás ideje alatt  a 
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vizsgálati  helyen vannak,  azok nem elérhetık.  A rendırség ajtaján kellene kopognia Képviselı 
úrnak értük. Felszólítja Tompa képviselı urat, hogy ne vádaskodjon.
Mielıtt  a következı  felszólalónak – Pakusza képviselı  úrnak – adná meg a szót, elıtte felkéri 
Jegyzı urat, hogy a képviselıi alapok felhasználásával kapcsolatosan térjen ki válaszában.

Dr.  Alakszai  Zoltán jegyzı: A félreértések elkerülése végett  jelzi,  hogy természetesen,  miután 
közpénz felhasználásról van szó, amennyiben a vonatkozó jogszabályoknak – különös tekintettel az 
információs  önrendelkezési  jogról  szóló  törvény  szabályainak  –  megfelelı  kérdést  bármelyik 
képviselı feltesz, arra megfelelı választ kap. Elmondja, ilyen kérdés nem érkezett. 

Tompa képviselı a háttérbıl bekiabálva hazugnak nevezi.

Pakusza Zoltán: A képviselıi alap vonatkozásában elmondja, hogy írt Jegyzı úrnak egy levelet, 
nem  is  olyan  régen.  Abban  szerette  volna  kikérni,  hogy  képviselıtársai  mire  költötték  el  a 
képviselıi fejlesztési alapot. Erre nem kapott Jegyzı úrtól választ. Azóta újabb levelet írt, amiben 
rákérdezett, hogy közérdekő adat-e, erre még nem érkezett válasz. Most kiderült, hogy közérdekő 
adat. Azt nem érti, hogy a 2017. februári levele óta miért nem kapta meg ezeket az adatokat Jegyzı 
úrtól.
A közétkeztetés kapcsán kifejti, hogy annak kiszervezését a Jobbik Frakció nem támogatja. Kéri a 
FIDESZ-KDNP-s képviselıtársait is, hogy ne támogassák a kiszervezést. Úgy véli, nincs rendben a 
dolog.  Emlékezhetnek  rá,  hogy  március  3-án  Vezetı  Asszony  még  azt  nyilatkozta,  hogy  a 
szerzıdés, amelyet a várossal kötött a cég, az garantálja a dolgozók továbbfoglalkoztatását és egyéb 
jogait. Ehhez képest március 27-én Jegyzı Úrtól kértek adatot, amelyben azt a választ kapták, hogy 
nincs ilyen szerzıdés. Tehát pontosan lehet látni, hogy itt azért van probléma, méghozzá nagyon 
komoly. Volt  egy fórum is a Mővészetek Házában, amelyre elment. Itt  megjelent a cég is és a 
dolgozók is, és azt lehetett látni, hogy a cégvezetés is teljesen felkészületlen. Amikor a dolgozók 
részérıl a bérek és juttatások kerültek szóba, akkor gyakorlatilag a cég mindenre azt a választ adta, 
hogy  nem  tudja,  majd  utána  néz.  Felteszi  a  kérdést: hogyan  pályázik  egy  komoly  háttérrel 
rendelkezı cég úgy, hogy közben nem tudja, hogy a kiadásai jelentıs részét a dolgozók bére és 
juttatása teszi ki, hogy milyen kiadásai lesznek, milyen pénzügyi tervet tett le ez a cég a következı 
idıszakra az asztalra, hogyha nem tudja, hogy az általa leendı továbbfoglalkoztatott dolgozóknak 
milyen bérköltségekkel kell, hogy számoljanak. Úgy gondolja, hogy itt nagyon sok minden nincs 
rendben.  Kéri  a  képviselıtársait,  hogy jelenleg,  ebben az  állapotában ne szavazzák  meg ezt  a 
napirendi pontot. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Jegyzı Urat, hogy a felmerült kérdésekre adjon választ. 

Dr.  Alakszai  Zoltán  jegyzı: A közétkeztetés  kapcsán  megkötendı  szerzıdés  vonatkozásában 
felmerült Jakab Péter képviselı úr intézett felé kérdést, amely arra vonatkozott, hogy bocsássák 
rendelkezésére az Önkormányzat és a közbeszerzésen nyertes cég által aláírt szerzıdést. Tekintettel 
arra,  hogy ennek aláírására a Közgyőlést  követıen kerül  sor,  ezt  a szerzıdést  nem bocsátották 
rendelkezésére, hiszen nem is áll  rendelkezésre. Ugyanakkor a szerzıdés tervezete – ahogy azt 
Polgármester úr is elmondta – a vonatkozó közbeszerzési szabályok alapján hónapok óta elérhetı 
volt az interneten, amit a mai napon is meg lehet tekinteni. Amennyiben a Közgyőlés a támogató 
döntést meghozza, úgy már a hétfıi  napon kikérhetı  ez a szerzıdés. Természetesen ugyanaz a 
nyilvánosság vonatkozik rá, mint bármelyik szerzıdésre. 
A képviselıi  alapok  tekintetében  még egyszer  elmondja,  amennyiben  az  Info  törvény  alapján 
kérdés érkezik erre vonatkozóan – mivel közpénz felhasználásról  van szó –, álláspontja szerint 
ezeknek az adatoknak a kiadására sort kell keríteni. 
Tompa képviselı úrnak válasza, hogy nem hazudott, hozzá ilyen kérdés nem érkezett.
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Gazdusné  Pankucsi  Katalin: A távhıszolgáltatással  kapcsolatos  elıterjesztés  vonatkozásában 
elmondja, hogy a jelenleg érvényben lévı önkormányzati rendeletben a szabálytalan, mérés nélküli 
használati  melegvíz  vételezés  esetén  jelenleg  területi  átalányok  vannak  meghatározva.  Az 
elıterjesztés arra tesz javaslatot, hogy ez az átalány kerüljön megemelésre, ezzel is ösztönözve a 
felhasználókat  arra,  hogy  a  lejárt  hitelességő  melegvíz  mérı  óra  minél  hamarabb  kerüljön 
kicserélésre. A jelenleg érvényes átalány nem ösztönzi kellıképpen a felhasználót az óra mielıbbi 
cseréjére. Tompa képviselı úr számára hangsúlyozza, nem lesz távhıdíj emelés.
Másik napirend, amihez hozzá kíván szólni, nevezhetı a Salkaházi Program egyik újabb elemének. 
Tudják, hogy országos viszonylatban is egyedülálló a Salkaházi Program, és gyanítja, hogy a most 
bevezetésre kerülı támogatási lehetıség is az. Választókörzetében is mőködnek nyugdíjas klubok és 
látja, hogy különösen az egyedülálló, családjuktól távol élı aktív idıseknek milyen sokat számít, 
hogy közösséghez tartoznak. Fontosnak tartja, hogy ezeket a közösségeket erısítsék, ezért örül a 
bevezetésre  kerülı  támogatási  formának.  Ahhoz,  hogy  egy  nyugdíjas  klub  hosszútávon  jól 
mőködjön, a közös programok elengedhetetlenek. Megjegyzi, a jó programok sajnos legtöbbször 
pénzbe kerülnek. Azt gondolja, hogy ezzel a pénzbeli – 50 ezer forintos – támogatással enyhítenek a 
nyugdíjas klubok anyagi gondjain. Kéri az elıterjesztés támogatását. 

Bartha György:  Örül, hogy azután szólalhat fel, miután Polgármester úr és Jegyzı úr is elmondta a 
közétkeztetés  szerzıdésével  kapcsolatos  álláspontját.  Igazgató  asszony  elmondta,  hogy  milyen 
pluszokat sikerült elérni a tárgyalások során a dolgozók javára. Kérdése, hogy ezek benne vannak 
abban a szerzıdésben, amit már hónapok óta lehet az interneten olvasni, vagy nincsenek benne, 
vagy csak az lesz megkötve, ami eredetileg fel lett téve, vagy azok a pluszok is, amiket elmondott 
Igazgató asszony? Mert akkor így már logikailag komoly bukfenc az, amit az urak mondtak.
Igazgató asszonytól kérdezi, hogy tudomása szerint 100 fıre tehetı azok száma, akik nem óhajtanak 
továbbdolgozni ennél a cégnél. Ennek a végkielégítését az Önkormányzatnak kell állnia, ami egy 
komoly összeg lesz. Szeretné megkérdezni a pontos létszámot és valamiféle összeget is, mivel az 
Önkormányzatot terheli. Tehát átadják ennek a cégnek, az Önkormányzat kifizeti ezen dolgozók 
végkielégítését saját pénzbıl.  Úgy gondolja, hogy megint az Önkormányzat járt  rosszul ezzel a 
dologgal. Az, hogy utána majd a dolgozók jelentkeznek ennél a cégnél, azt jól teszik, nem tudja 
elítélni ıket.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Reagálva kifejti, nem gondolja, hogy ennél a cégnél alkalmazni 
fogják azokat, akiknek az Önkormányzat már végkielégítést fizetett. 

Novák  Józsefné: Csatlakozik  Gazdusné  képviselıtársához,  a  használati  melegvíz  területi 
átalányáról szeretne beszélni. Tompa képviselınek elmondja, el kellene olvasni az elıterjesztést, 
abban minden  benne  van:  a  mellékvízórák  hitelesítése  8  év.  Tehát,  aki  nem  hitelesíti,  az 
szabálytalanul  veszi  a melegvizet. A jelenlegi átalánydíj annyira alacsony, hogy nem ösztönzi az 
embereket. Szükségesnek és fontosnak tartja a használati melegvíz területi átalány mennyiségének 
növelését.  Fontos,  hogy  megfelelı,  hitelesített  mérıórával  rendelkezzenek  az  emberek  és  a 
lakóközösség.  Hangsúlyozza,  hogy  ez  a  növekedés  csak  és  kizárólagosan  a  nem  hitelesített 
használati melegvíz mellékórákra vonatkozik.

Bartha György:  Folytatja az elıbbi gondolatmenetét. Ha egy 350 fıs kontingensbıl 100 ember azt 
mondja, hogy köszöni nem, megkapja a végkielégítést, a cégnek nagyon komoly problémái lesznek. 
Megjegyzi,  szakemberekrıl  van szó, hosszú évek óta végzik a dolgukat. Miért ne tehetné meg, 
hogyha jelentkezik a cégnél, felvegyék. Ráadásul ahhoz, hogy mőködjön tovább a rendszer, hogy 
mindenkinek  az  étkezése  biztosítva  legyen,  nyugodtan  megtehetik.  Hallani,  hogy  a  bölcsıdei 
konyhák már csak melegítıkonyhák lesznek, 1-2 ember maradhat ott a 4-5 helyett, ezt Igazgató 
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asszony úgy érzékeltette, hogy át kell más helyre menniük. Megjegyzi, ha mindenhonnan kiveszik a 
szakácsot – mert már a melegítéshez nem kell szakácstudomány – akkor hogy lesz. A kihordásos 
étel  lehetıséget is  megszüntetik, pedig nagyon sokan igénybe vették ezt.  Nem érti,  ezt  hogyan 
csinálhatja a cég.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkezı,  a vitát 
lezárja.
Felkéri Igazgató Asszonyt, hogy a közétkeztetés kapcsán felmerült kérdésekre adjon választ.

Borbélyné Bucskó Andrea: Elsısorban a létszámkérdésekre szeretne reagálni. Természetesen a 
dolgozóknak  szívük-joguk  volt  dönteni,  hogy  szeretnének-e  továbbdolgozni  vagy  sem ennél  a 
cégnél. Jelentıs mennyiségő az a dolgozói létszám, akik a továbbfoglalkoztatás mellett döntöttek. 
Ez biztosítja azt, hogy a cég biztonsággal el tudjon indulni és 2017. április 13-ával a fızést meg 
tudja indítani. Az természetes, hogyha csökkent a létszám, akkor racionalizálni fog, és meg tudja 
oldani  ezekkel  az  emberekkel,  hogy a  szolgáltatás  elinduljon.  Hangsúlyozza,  a  gyermekek,  az 
étkezık sehol nem szenvednek hátrányt. Nem tud arról, hogy bárkit kizártak volna az étkeztetésbıl, 
ez fals információ lehet. A cég kifejezetten megnyugtatta ennek kapcsán, bárki igénybe veheti azt. 
Az Önkormányzat részérıl a kötelezı feladatellátásra irányul ez a tevékenység, de aki megkeresi 
ıket,  igénybe  tudja  venni  a  szolgáltatást.  Megjegyzi,  az  plusz  létszámot  jelent,  hogy  a 
közfoglalkoztatottakat is munkavállalóként beviszi a cég a rendszerbe. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a választ Igazgató Asszonynak.
Megadja a szót Dr. Kiss János alpolgármesternek, hogy reagálhasson a vita során elhangzottakra.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A  vitában  hallottak  során  leszőrhetı,  hogy  az  igazán  a 
közétkeztetés körül csúcsosodott ki. A vitát, az ellenzéki hozzászólásokat úgy érzékelte, hogy nem 
szakmai alapokon nyugodtak, hanem a félelem- és zavarkeltés volt a cél, a munkavállalókban és 
nyugdíjasokban,  akik  a  miskolci  közétkeztetési  rendszer  keretein  belül  naponta  közétkeztetést 
kapnak. Visszakérdez, hogy az ellenzéki képviselıtársai komolyan gondolják-e azt, hogy zavart és 
félelmet  tudnak  kelteni  a  társadalom  azon  szereplıiben,  akiknek  a  FIDESZ-KDNP miskolci 
kormányzásáról  az  elmúlt  hét  évben  valamiféle  vélemény  kialakult?  Az  összevont  napirendi 
csomagban  tárgyaltak  a  zárszámadásról  is,  amely  elvekrıl  is  szólt,  társadalmi  és  politikai 
prioritásokról  is.  A társadalmi  csoportok,  amelyek  az  elmúlt  hét  év  alatt  megismerték  a  város 
gazdaság-  és  társadalompolitikáját,  pontosan  tudják,  hogy  a  városvezetés  egyáltalán  nem akar 
bármilyen döntést  is  ellenük meghozni.  A válasz egyértelmő,  ezeknek a félelem- és zavarkeltı 
szavaknak senki nem hisz. 
Az ellenzéki kritikákat nézve látható, hogy könnyedén cáfolható valamennyi. A legsúlyosabb az 
átláthatóság kritikája volt Simon frakcióvezetı úr részérıl. Ezt az eljárást átláthatatlannak nevezni 
súlyos szakmai tévedés. Nyílt közbeszerzésrıl volt szó, amelyen bárki elindulhatott. Természetesen 
a  verseny  nem  volt  könnyő,  súlyos  terheket  kellett  vállalnia  az  induló  pályázónak,  a  nyílt 
közbeszerzéső  kiírás  alapján  jogutódlással  át  kellett  venni  minden  dolgozót,  aki  a  miskolci 
közétkeztetésben dolgozott  és fejlesztési  kötelezettségeket  kellett  vállalni  technológiai  alapon a 
miskolci konyhák korszerősítése és fejlesztése érdekében. Hangsúlyozza, a lehetıség mindenki elıtt 
nyitva állt. 
A  szerzıdés  megismerhetıségének  a  kritikájára  Jegyzı  úrtól  megnyugtató  választ  kaptak. 
Közbeszerzési eljárásról van szó, aminek a lényege, hogy az eljárás kiírásakor már mellékelni kell 
azt  a  szerzıdéstervezetet,  amit  a  nyertes  pályázónak  meg  kell  kötni.  Ez  publikus  felületen 
megtekinthetı, tehát akit komolyan érdekel, a szerzıdésrıl, annak részleteirıl már tájékozódhatott.
Elhangzott  egy kritika,  félelem a dolgozók jogviszonyával  kapcsolatban.  Úgy gondolja,  erre  is 
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megnyugtató választ kaptak. A dolgozók, akik vállalták, hogy csatlakoznak ahhoz a céghez, aki a 
jövıben ellátja a közétkeztetést, jogutódlással kerültek át, valamennyi jogukat megırizték, ideértve 
a  munkabérüket  is,  valamint  azt  is,  ami  a  jogutódlásból  származik,  hogyha  egyszer  a 
munkaviszonyuk  megszüntetésre  kerülne,  akkor  a  korábban  ledolgozott  évekhez  kapcsolódó 
valamennyi  munkajogi  juttatásra  számíthatnak.  Nem  gondolja,  hogy  bárkit  a  dolgozók  közül 
hátrány  ért  volna.  Úgy  véli,  kifejezett  nyertesei  voltak  ennek  a  közétkeztetési  folyamat 
átalakításának azok, akik eddig közfoglalkoztatottak voltak. Ezek a dolgozók átkerülnek most a cég 
munkajogi állományába, ami azt jelenti, hogy a munkabérük automatikusan emelkedni fog, ezen 
felül a munkajogi státuszuk is megváltozik. 
Felmerült egy olyan ellenzéki kritika, hogy talán a nyersanyagon nyerészkedik majd a cég. Felhívja 
mindenki figyelmét, hogy a nyersanyagon nem lehet nyerészkedni Magyarországon, mert számos 
jogszabály veszi körül a közétkeztetésnek az ellátását. A normák adottak. A közétkeztetés nem úgy 
mőködik, hogy valaki gondol egyet és azt fız, amit akar. Az, hogy valaki a közétkeztetésben mit és 
milyen minıségben fız, annak mi a táp-, vitaminértéke, illetve ezek mellett sok más is szabályozva 
van, ezek jogszabályi kötöttségen alapszanak. 
Több ellenzéki képviselı is utalt rá, hogy Miskolcon a közétkeztetés minısége meg fog változni. 
Úgy gondolják, hogyha változik is, csak a javára változhat, csak pozitív irányú lehet. Úgy vélik, 
hogy azok a  technikai  fejlesztések,  amik elı  lettek írva  mindenképpen a közétkeztetés érdekét 
szolgálják.  Igazgató asszony is utalt  rá,  hogy kamionszám érkeznek az új eszközök a miskolci 
közétkeztetésbe, ezek megnyugtató hírek voltak. 
Hogy ne essen vissza a minıség az étel ízének tekintetében sem, arra is láthatnak megoldást az 
elıterjesztésben. Azt javasolják a Közgyőlésnek, hogy állítsanak fel egy olyan minıségbiztosítási 
rendszert, a jogszabályi minıségbiztosítási rendszereken túl, aminek az lesz a feladata és küldetése, 
hogy folyamatosan ellenırizze a szolgáltatást. Az új cég partner abban, hogy ez az együttmőködés 
megteremtıdjön. Megjegyzi, nemcsak a szerzıdés tartalma szerint, hanem abban a szellemiségben 
is, hogy a miskolci gyermekeknek és idıseknek, akik a miskolci közétkeztetést igénybe veszik, jó 
minıségő, ízletes ételeket állítsanak elı, és az a cél, hogy ugyanazon árak és díjak mellett.
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr válaszait.

Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat  humánfejlesztésével  kapcsolatos 
elıterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat.

3. napirend: Javaslat  kulturális  gazdasági  társaságok  közszolgáltatási  szerzıdéseinek 
megújítására

4. napirend: Javaslat  a  Szent  László  úti  Tagóvoda fenntartói  jogának  átadása tárgyában 
létrejött megállapodás módosítására

5. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és a  város  területén 
mőködı  nemzetiségi  önkormányzatok  között  megkötött  Együttmőködési 
Megállapodásokkal kapcsolatos döntés meghozatalára

6. napirend: Javaslat  Közgyőlés  utólagos  tájékoztatására  halaszthatatlan  önkormányzati 
ügyben meghozott polgármesteri  döntésrıl a Miskolc, 34436/3 hrsz.-ú ingatlan 
1/6,  valamint  a  Miskolc,  40908/3  hrsz.-ú  ingatlan  1/1  tulajdoni  hányada 
tekintetében

Sürgısségi 4. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Tankerületi  Központhoz  tartozó  intézmények 
átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására
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Sürgısségi 9. napirend: Javaslat társadalmi szervezetek részére ingatlan biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: A Bizottság a 3. napirendi pontot tárgyalta és azt egyhangúlag 

támogatta.
• Városgazdálkodási  és -üzemeltetési  Bizottság: A Bizottság a  6.napirendet  tárgyalta  és 

annak I.  határozati  javaslatát  többségében,  a II.  határozati  javaslatát  pedig egyhangúlag 
támogatta.

• Pénzügyi  Bizottság: A Bizottság  a  6.napirendet  tárgyalta  és  annak  mindkét  határozati 
javaslatát többségében támogatta.

• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: A  Bizottság  a 
3.napirendi pont minden határozati javaslatát, a 4. naprendi pontot és az 5. napirendi pontot 
is egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Pakusza Zoltán: A 6. napirendi pont kapcsán elmondja, hogy vannak döntések, amelyek a város 
egészét nem érintik, de egy adott terület lakosait igen. Ebben az esetben jó lett volna egyeztetni a 
terület önkormányzati képviselıjével, akkor is, ha ellenzéki. A városért együtt kell dolgozni, ezt már 
többször  kérte.  Megkérdezi,  pontosan  miért  kapta  meg  a  Szociális  és  Gyermekvédelmi 
Fıigazgatóság  ez  ÉRÁK  épületét?  Milyen  közcélú  feladatellátás  fog  ott  megtörténni?  Milyen 
mőködési  formában?  Fontos  kérdés,  hogy  mikortól  kezdenek  majd  ott  dolgozni?  Az 
elıterjesztésben arra hivatkoztak, hogy a jogviszony mielıbbi  rendezése okán az elıterjesztés a 
következı ülésig nem várhatott, ezért nyilván sürgıs a döntés. Ismét kéri, hogy a körzetét érintı 
döntésekben egyeztessenek vele. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást, a napirend feletti vitát lezárja. A feltett 
kérdésekre  válaszként  elmondja,  hogy  ez  egy  5/6  részben  állami,  1/6  részben  önkormányzati 
tulajdonú épület. A szándék az, hogy egy egységes üzemeltetés legyen az épületben. Az épület 
TKKI épülete volt, ami beolvadt a Szociális és Gyermekvédelmi Fıigazgatóságba. 

Tájékoztatja  a  Közgyőlést,  hogy  Miskolc  város  ingatlangazdálkodásával kapcsolatos 
elıterjesztések tárgyalása következik.

Sürgısségi 1. napirend: Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2017.  évi 
ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására

Sürgısségi 5. napirend: Javaslat kiemelt fejlesztési területté nyilvánításra

Sürgısségi 7. napirend: Javaslat mezıgazdasági mővelésre alkalmas földterületek bérbe-, 
használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó eljárási rendrıl 
szóló 12/2015. (IV.17.) önkormányzati rendelet módosítására
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy  sürgısségi 5. napirendhez módosító 
indítványt nyújtott be. Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottság álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: A Bizottság a sürgısségi 7. napirendi pontot tárgyalta és azt 

egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Tompa Sándor: A sürgısségi 5. napirenddel kapcsolatosan elmondja, hogy egyrészt örül, hogy 
a jogszabály lehetıséget ad ilyesmire. Jó lenne látni valamivel többet ezekbıl és abból, hogy mivel 
jár az, ha egy területet kiemelt fejlesztési területté nyilvánítanak. Hiányolja a koncepciót, melyet a 
bevezetıben Polgármester úr ismertetett, valamint azt, hogy kérje a Közgyőlés jóváhagyását ahhoz, 
hogy ilyen irányba induljon el a város. A város honlapján található fejlesztési projektanyagok között 
nem található az említett koncepció. Kezdeményezi a napirendi pont kapcsán, hogy Polgármester úr 
terjessze elı a „SmartCity”, illetve a „GreenCity” városfejlesztési koncepciókat a Közgyőlés elé, 
hogy hozzá tudjanak szólni a képviselık is. 

Deák-Bárdos  Mihály: A  sürgısségi  5.  napirendhez  szólna  hozzá  szintén.  Tény,  hogy  a 
nyomortelepek felszámolásával, melyet a városvezetés 35.000 miskolci  támogatásával indított,  a 
nehéz sorsú emberek közül sokan Lyukó területén kötöttek ki. Sokszor elhangzik a vád, hogy a 
város  ezeket  az  embereket  magára  hagyja.  İket  nem a  mostani  városvezetés  hozta  lehetetlen 
helyzetbe, és nem a mostani városvezetés tevékenysége nyomán alakultak ki a város területén az 
említett  nyomortelepek.  Az  elıterjesztés  pont  azt  bizonyítja,  hogy a  terület  fontos  a  városrész 
fejlıdése  szempontjából.  A tervezett  orvosi  rendelı  és  óvoda  építése  megkönnyíti  az  ott  élık 
mindennapjait. Az elıkészítés alatt álló rendészeti alközpont, a kiépítésre váró kamerarendszer és a 
kiemelt fejlesztési területté nyilvánítás hármasa  biztosítja a városrészben lakók számára, hogy a 
városvezetés nem mondott le róluk, és mindent megtesz annak érdekében, hogy biztonságos, élhetı 
lakókörnyezetben tudjanak élni. Ezért kéri az elıterjesztés támogatását. 

Dr.  Kovács  László: Úgy  gondolja,  hogy  egy  városvezetésnek  nem  csak  a  város  gazdasági 
fejlıdésével  és  nem csak a  szociális  érzékenységével  kell  megmutatni  azt,  hogy milyen  irányt 
képvisel,  hanem abban is megmutatkozik a szerepvállalása, hogy milyen prioritásokat jelöl ki a 
város arculatában is. Ez az elıterjesztés azt mutatja, hogy a városvezetés mit szeretne fejleszteni, 
hogy az ide érkezı belföldi és külföldi vendégeink mit fognak látni. Miskolc nem olyan szerencsés 
város mint  pl.  Szeged, ahol az árvíz utáni tervszerő  kialakításnak köszönhetıen, Közép-Európa 
egyik  legszebb fıtere és  parkja  található.  A város fejlıdése szempontjából  a történelem során, 
hirtelen, nagy lakosságszám növekedéssel járó változások történtek, melyek nem tették lehetıvé azt, 
hogy a belváros képe úgy alakuljon, ahogy az egy igazi magyar nagyvároshoz illene. Üdvözli azt a 
döntést, hogy a Szent István tér ezek között a kiemelt fejlesztési területek között található. Szintén 
örvendetes módon, a belvároson kívül a turisztikai központok, mint  a Diósgyıri  Vár környéke, 
Miskolctapolca is szerepelnek. Ahogy azt az elıtte szóló elmondta, nemcsak turisztikai és városképi 
szempontok alapján fontos területek kerültek kijelölésre, hanem szociális szempontok is szerepet 
játszottak, mert Lyukóvölgy egészen más fejlesztéseket igényel. Egyrészt az ide érkezık számára 
szeretnék megmutatni, hogy milyen szép város Miskolc, másrészt a rendelı és az óvoda építésével a 
leszakadó térségekben lakók számára is emberhez méltó, élhetı körülményeket akarnak biztosítani. 
A városvezetés számára tehát nemcsak a gazdaság élénkítése fontos, nemcsak a városkép formálása, 
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hanem a leszakadó rétegek segítése. 

- Az ülés Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -
Soós  Attila:  A  sürgısségi  1.  napirend  foglalkozik  a  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  cég 
ingatlangazdálkodási  tervével,  melybıl  néhány  fontos  gondolatot  kiemel.  Az  általa  vezetett 
bizottságban is tapasztalják, hogy jelentısen megélénkült a kereslet a miskolci bérlemények iránt. A 
folyamatosan  meghirdetésre  kerülı  önkormányzati  tulajdonú  lakásokra  rendszeresen 
nagyságrendileg  több  pályázat  érkezik,  ami  eddig  nem  volt  jellemzı.  A  Miskolcra  történı 
betelepülés iránt megnıtt az érdeklıdés. A miskolci bérlık fizetési moráljának javulását igazolja, 
hogy nem nıtt,  hanem stagnált,  illetve  kis  mértékben csökkent  a  hátralékosok  száma,  a  lejárt 
tartozások  mértéke  csökkent.  Az  üzleti  célú  ingatlanok  iránt  is  folyamatos  az  érdeklıdés,  a 
helyiségbérletek kihasználtsága növekszik, miközben a hátralék itt egyértelmően csökkent. Azt is 
fontos  kiemelni,  ami  a  városvezetés  egyik  legfontosabb  ígérete  volt  az  esztendıben,  hogy 
folytatódik a nyomortelepek felszámolása. A Stadion környékén talán a legjelentısebb mértékő a 
haladás,  melyet  folytatni  fognak.  Zárszóként  elmondja,  hogy az  elızı  városvezetés  kockázatos 
döntésének köszönhetıen a mai napig termelt éves veszteség fedezetét is ki kell hogy gazdálkodják. 
Az  elıterjesztést  ajánlja  minden  miskolci  lakos  figyelmébe  hiszen  az  a  MIK  Zrt.  felelıs, 
jövedelmezı és átlátható gazdálkodását mutatja. 

Dr. Nehéz Károly:  Visszatér az 5. sürgısségi napirendi ponthoz. Örömére szolgál, hogy Tapolcát 
kiemelten  tudják  kezelni.  Válaszolva  Tompa képviselı  úrnak  elmondja,  hogy ennek  értelme a 
bürokrácia csökkentése. A  Kormány ad egy olyan lehetıséget, amit ha jól  értett,  az ellenzék is 
támogatni kíván, hogy ha bizonyos területeket kiemeltnek tekintenek, akkor a kormányhivatalok az 
ügyintézési határidıket  optimalizálják. Nem fogják kivárni  a határidıket,  hanem minden erıvel 
azon lesznek, hogy ezek a kiemelt beruházások mihamarabb létre tudjanak jönni. Képviselıtársait 
arra kéri, hogy támogassák az elıterjesztést. 

Pakusza Zoltán:  Mint minden fejlesztésnek, ennek is örülnek, de szomorúan konstatálja,  hogy 
választókörzete nem került be a kiemelt fejlesztési területek közé. Nagyon sokszor elmondta azt, 
hogy 2014-ben készült egy városfejlesztési stratégia, melyben hat fejlesztendı terület volt, sajnos 
abban sem szerepelt  Pereces. Most sajnos újra nem került  be ez a városrész. Egy évvel  ezelıtt 
történt ugyan egy bejárás, és Polgármester úr levelet is küldött a helyieknek, amelyben véleménye 
szerint azok a fejlesztések szerepeltek, melyeket saját képviselıi fejlesztési alapjából finanszírozott. 
Sokszor kérte már azt  is, hogy egyeztessenek a fejlesztésekkel  kapcsolatosan Pereces és Kilián 
városrészt illetıen, de sajnos nem ez történik. Kérdezi, hogy ki döntötte el, ki jelölte ki a kiemelten 
fejlesztendı  területeket? Szomorú, amiért Pereces megint kimaradt,  pedig a városnak egy olyan 
területe, amely egy szerencsésebb sorsú városban közkedvelt lehetne, hiszen egy falu a városban, 
zöld környezetben, közel a városhoz, amely mindenképpen megérdemelné a fejlesztést. Idén és 
tavaly is több fejlesztési tervét söpörték le. 

Dr.  Kiss János alpolgármester: Pontosításként  elmondja,  – amivel  bizonyára Képviselı  Úr  is 
tisztában  van  –  hogy  20  egyéni  választókörzet  van  Miskolcon,  az  elıterjesztés  pedig  négy 
fejlesztendı  területet  jelöl  meg.  Egyrészt  nem  Pereces  maradt  csak  ki,  másrészt  pedig  nem 
fejlesztésekrıl,  hanem kiemelt fejlesztési területté nyilvánításról van szó. Senki nem mondott le 
arról, hogy Pereces városrészben a jövıben fejlesztések történjenek. 2016-ban Perecesen is voltak 
más fejlesztések, melyeket a lakosság jó szívvel fogadott. Ha jobban megnézi Képviselı Úr a négy 
kiemelt területet, akkor láthatja, hogy nem véletlenszerően lettek kiválasztva. Három terület a város 
emblematikus turisztikai célpontja. A negyedik terület – Lyukó – amely kicsit kakukktojás, azért 
került fel a listára, mert jelen pillanatban azt látják, hogy a városrészben a helyzet beavatkozást 
igényel.  Az,  hogy Pereces nem került  még ilyen  beavatkozást  igénylı  helyzetbe,  egy jó  hír  is 
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lehetne Képviselı  Úr számára. Ez természetesen nem jelenti  azt, hogy Perecesen nincs szükség 
további fejlesztésekre, éppen ellenkezıleg. 

Novák Józsefné: Minden ellenkezı híreszteléssel szemben a kiemelt fejlesztési területekrıl szóló 
elıterjesztés ékes bizonyítéka annak, hogy a városban megkezdett fejlesztések folytatódnak. Amit 
építenek, azt be is fejezik. A Diósgyır Vár közvetlen környezetével kapcsolatosan elmondja, hogy a 
Vár fejlesztése magával vonzza a környezet megújításának igényét, a közösségi  terek bıvítését, 
megújítását,  a  közösségi  közlekedés  fejlesztését,  a kapcsolódó területeken olyan  szolgáltatások 
megjelenését,  melyek  együttesen szolgálják  a  terület  fejlıdését.  Sétány kialakítása,  színvonalas 
kávézó nyitása, hidak, utak építése, fejlesztése, parkolóbıvítés. Büszke ezekre a fejlesztésekre, és a 
visszajelzések is errıl tanúskodnak, hiszen az ide látogatók szívesen visszatérnek.

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, nincs több hozzászólásra jelentkezı, a vitát lezárja. 

Bejelenti, hogy munkájukat Miskolc város mőködésével kapcsolatos elıterjesztések tárgyalásával 
folytatják. 

7. napirend: Javaslat  a  2016.  évi  összefoglaló  ellenırzési  jelentés  jóváhagyására  és  a 
kapcsolódó döntés meghozatalára

Sürgısségi 8. napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjérıl  szóló  13/1998.  (III.  30.) 
önkormányzati  rendelet,  valamint  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
közigazgatási  területén  jármővel  történı  díjköteles  várakozás 
szabályairól  szóló  37/2016.  (XII.12.)  önkormányzati rendelet 
módosítására

Sürgısségi 10. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatának elfogadására és a kapcsolódó 
döntések meghozatalára

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Az  elıterjesztéseket  véleményezı  bizottságok  álláspontjának 
ismertetését kéri.

Bizottsági vélemények:
• Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság: A Bizottság  a  7.  napirend  mindkét  határozati  javaslatát 

egyhangúlag, a sürgısségi 8. napirendet szintén egyhangúlag támogatta.
• Városgazdálkodási  és  –üzemeltetési  Bizottság: A  Bizottság  a  7.  napirend  mindkét 

határozati javaslatát támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a 7. napirend mindkét határozati  javaslatát többségében 

támogatta.
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: A  Bizottság  a  7.  napirend  mindkét  határozati 

javaslatát támogatta.
• Rendészeti Bizottság: A Bizottság a 7. napirend mindkét határozati javaslatát egyhangúlag 

támogatta.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A napirend felett  megnyitja  a vitát.  Hozzászólásra jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.
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A vitában hozzászóló:

Hubay György: A közterületek rendjével kapcsolatosan elmondja, hogy három olyan tétel van az 
anyagban amit érdemes kiemelni. Ahogy az már köztudott, a város a fıutca és a kiemelten fontos 
védett övezetek vonatkozásában különös figyelmet fordít arra, hogy a közlekedés rendje megfelelı 
legyen. 2016 áprilisában egy önkormányzati rendelet megalkotásával szigorították a behajtás, illetve 
a parkolás szabályait. Az idı elırehaladtával a kiadott engedélyekkel kapcsolatosan, melyek 6-9 óra 
közötti  idıszakra  vonatkoztak,  fıként  a  vendéglátóipari  egységek  részérıl  egyéb  igények  is 
jelentkeztek. Az elıterjesztés egy délutáni 14-15 óra közötti idıpontra tesz javaslatot, a romlandó 
áruk szállításának megkönnyítése érdekében. Az üzemben tartás vonatkozásában a változás, hogy 
eddig csak saját tulajdonban lévı jármővek hajthattak be a védett övezetekbe. Most lehetıséget 
biztosítanának  arra,  hogy  az  autókölcsönzéssel  foglalkozó  cégek  tulajdonában  lévı  autókkal, 
érvényes bérleti szerzıdések alapján behajthassanak azok a vállalkozók, akik nem saját tulajdonú 
gépjármővel  végzik  tevékenységüket.  Fontos  része  az  elıterjesztésnek  a  kutyafuttató  területek 
bıvítése, illetve kialakítása, amely a helyi  kutyatartók részérıl jelentkezett igények alapján történt 
meg. A szakemberek felmérése alapján lehetıség lesz a kutyafuttatók bıvítésére, rendet teremtve 
ezzel  a  területen.  Szintén  fontos  része  az  anyagnak a  jármővel  történı  díjköteles  várakozás 
szabályairól szóló rendelet módosítása, amely a Nagypéntek vonatkozásában teszi díjmentessé a 
parkolást  a  városban.  Végezetül  elmondja,  hogy  a  rend  megteremtése  érdekében  megkezdett 
lépések folytatódnak, nem csak egy területen, nem csak a közterületek rendje,  vagy a parkolás 
vonatkozásában, hanem a nyomortelepek felszámolása, illetve a fészekrakó probléma megoldása 
területén is. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 

Tájékoztatja Közgyőlést, illetve a megjelenteket, hogy az elfogadott tárgyalási  sorrend szerint  a 
zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat. A zárt ülés megkezdése elıtt 10 
perc szünetet rendel el.

- A szünetet követıen. -

Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy zárt ülést rendel el. Megkéri vendégeket, a sajtó 
képviselıit, hogy hagyják el az üléstermet.

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

A zárt ülésrıl külön jegyzıkönyv készül.

– A zárt ülést követıen a nyílt üléssel,
a közérdekő bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkezı képviselıknek.

Hozzászólók: 

Dr. Tompa Sándor:  A mai Közgyőlésre készülve  egy nagyobb témakört választott.  Azt tudják, 
hogy  Dr.  Kriza  Ákos  polgármester  eredeti  végzettségét  tekintve  orvos.  Dolgozott  Miskolcon 
kórházban,  háziorvosként,  intézményvezetıként,  így valószínősíthetı,  –  mivel,  mint  megtudták, 
közgazdász is – hogy ismeri a hazai és a miskolci egészségügyi ellátórendszert. Minden bizonnyal a 
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miskolciak  véleményét  is  ismerheti  az  egészségüggyel  kapcsolatosan.  Mai  kérdéseit  errıl  a 
területrıl  válogatta,  hiszen az EU-s statisztikák és  felmérések is azt mutatják, hogy  az emberek 
nagyon elégedetlenek  az ellátás színvonalával.  Az  "Ember Minisztérium", az EMMI  bejelentette, 
hogy szuperkórházat kap Miskolc is.  Polgármester Urat láthatták a sajtótájékoztatón, ezért bátran 
kérdezik. Mit jelent ez számukra, miskolciaknak bıvebben? Gyorsabban jut el a beteg a megfelelı 
ellátóhelyre? Egyszerőbb lesz a beutalás? Rövidülnek a várólisták? Milyen szakmákban mennyivel? 
Több lesz az ott  dolgozók fizetése?   El  tudják tartani  családjukat  a nıvérek,  ápolók,  mőtısök, 
mentısök, kezdı orvosok? Mi lesz a Diósgyıri Kórház használaton kívüli épületének a sorsa? Mit 
terveznek a Diósgyıri  Vasgyári  SZTK  épületével,  illetve a mellette található,  köznyelv szerinti 
lepényépülettel?  Mikortól és hová kerülnek  az SZTK-ban található  szakrendelések?  Mikortól és 
hová kerülnek az SZTK-ban található háziorvosi rendelık? Mikortól és hová kerülnek az SZTK-ban 
található  szolgáltatások,  úgy,  mint  gyógyszertárak, optikus,  egyebek?  Az okos  városról  beszélt 
reggel  Polgármester úr.  Lesznek-e Miskolcon olyan wifi  terek,  olyan szolgáltatások,  amelyek a 
betegeknek megmutatják,  hogy hol van számukra elfogadható legközelebbi gyógyító ellátóhely? 
Bükkszentlászló a Csillagponttól,  a  szuperkórháztól 13 kilométer,  egy sürgısségi ellátás miatt is 
ennyit kell menni. Ómassa 23 kilométerre van. Szeretné tudni, hogy Polgármester Úr, aki asszisztált 
a szuperkórház bejelentéséhez, mit tud mondani a miskolciaknak, javul-e a miskolci egészségügyi 
ellátás. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni Képviselı  Úr kérdését. Bükkszentlászlótól eddig is 
ennyit kellett menni egy sürgısségi ellátás esetén.  Több, mint tíz éve vitték át a traumatológiát a 
megyei  kórházba.  Azóta  egy  sürgısségi  ellátással  Bükkszentlászlóról  ugyanannyit  kell,  kellett 
megtenni, mint az elmúlt években. A sürgısségi ellátás döntıen a mentıszolgálat bekapcsolásával 
érhetı el és volt elérhetı eddig is. Igenis ıket kell ilyenkor igénybe venni és akkor a Képviselı Úr 
által soknak tartott kilométer  nem is olyan sok.  Nem csak a miskolciaknak, hanem a megyében 
lakóknak is  jobbnak kell  lennie az ellátásnak.  Azért  történt  ez,  hogy jobb legyen. Konkrétan a 
sürgısségi ellátás tekintetében eddig a miskolciak kissé másodrendő állampolgárok voltak, ezért is 
történt a változtatás,  mert a sürgısségi ellátó osztály  csak a miskolciakat fogadta, a megye más 
részébıl  érkezık  rögtön  az  osztályokra  kerültek.  Ebben  lesz  nagy változás,  most  dolgoznak  a 
szakemberek ennek  a  változtatásán.  Ismételten hangsúlyozza, csak jobb lehet.  A többi felmerült, 
körülbelül  negyvenöt kérdésre  a mai  nap folyamán nem tud válaszolni,  mert  egész nap csak  a 
Képviselı Úrnak történı válaszadással töltené az idejét. Azok a kérdések is valós kérdések, többek 
között a Vasgyári SZTK sorsa, az onnan elköltözı orvosok költözési ideje, pontos helye. Ezen most 
dolgoznak, megmondta, hogy rendben lesz és rendben is lesz. 

Fodor Zoltán: Az MVK Zrt. vezérigazgatójához, Singlár Zsolthoz kíván kéréssel fordulni. Amikor 
a  villamos  tender  elkészült  és  megérkeztek  az  új  buszok,  a  fı  közlekedési  útvonalakon,  a 
csomópontoknál  elektromos kijelzıs utastájékoztató  jelzi a következı busz és villamos indulását. 
Nagyon jó ez a tájékoztatási rendszer. Tisztában van azzal, hogy nem lehet minden megállóba ilyet 
telepíteni.  Választókörzetében,  a III.  ütemben,  a gimnáziummal szemben  van egy olyan megálló, 
amely már nagyon sok utast összeszed,  illetve  ott  van a gimnáziumba járó több száz gyermek. 
Kérése  Vezérigazgató  Úr  felé,  hogy  ebben  a  megállóban  legyen  kihelyezve  ilyen  elektromos 
kijelzéső utastájékoztató,  annak érdekében, hogy a diákok is tudják,  hogy mikor megy a busz. 
Sokan átszállnak ezen a részen, valamint egy megállóval lejjebb van a városközponti átszállóhely. 
Véleménye szerint ez indokolt lenne, ebben kéri Vezérigazgató Úr segítségét és kérdése, hogy van-e 
arra mód és lehetıség, hogy valamikor az év folyamán ezt megalkossák.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Singlár Zsoltnak, az 
MVK Zrt. vezérigazgatójának.
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Singlár Zsolt: Megvizsgálják a problémát és írásban válaszolnak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Jakab Péternek.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet.

Jakab  Péter:  Aggasztó  tendencia  kezd  kirajzolódni  Miskolcon,  amely  a  miskolciak 
fizetésemeléséhez való  városvezetıi  viszonyt  illeti.  Sokszor elmondták már,  azonban nem lehet 
elégszer hangsúlyozni, hogy rendre leszavazzák a miskolciak fizetésemelésére vonatkozó jobbikos 
javaslatot. Ez az egyik probléma. A másik probléma az, hogy ezzel párhuzamosan a tavalyi évben a 
miskolci városvezetés pont az alacsony bérekkel reklámozta Miskolcot egy gazdasági konferencián 
a befektetık számára. A következı probléma, hogy a városvezetés a tavalyi évben együttmőködési 
megállapodást kötöttek azzal az ukrán várossal, Krivoj Roggal, amely városban a Magyar Kormány 
többek  között  82  millió  forint  értékben  plakát  kampányt  folytat  arra  vonatkozóan,  hogy 
toborozzanak olcsó ukrán munkaerıt többek között a városukba. A napokban Miskolcon rendeztek 
konferenciát  arról,  hogy  miért  érdemes  Miskolcon  olcsó  ukrán  munkaerıt  alkalmazni.  Azt 
gondolják,  hogy  nem  ez  a  helyes  megoldás.  Korábban  a  városvezetés  folyamatosan  azzal  az 
érveléssel  utasította el a miskolciak bérrendezését és annak szükségességét, hogy azt majd a piac 
úgyis megoldja, ha már nem lesz elég munkaerı a városban, akkor a bérek emelkedésnek indulnak. 
Most elıállt az a helyzet, hogy a brutális elvándorlásnak köszönhetıen bizonyos szakmákban nincs 
elég munkaerı  és a bérek mégsem indultak emelkedésnek,  ehelyett  a Kormány  arra buzdítja a 
vállalkozásokat,  hogy  alkalmazzanak  olcsó,  ukrán  munkavállalókat.  İk  ezzel  szemben  azt 
gondolják, hogy Miskolcnak nem keleti vendégmunkásokra van szüksége, hanem nyugati bérekre. 
Ezért  indították  útjára  az  európai  béruniós  kezdeményezést  azzal a  céllal,  hogy  olyan  európai 
gazdaságpolitikát és támogatáspolitikát dolgozzanak ki egy nemzetközi összefogás részeként, amely 
lehetıvé teszi azt, hogy közép- és hosszútávon a magyar és a miskolci bérek induljanak el a nyugati 
bérszínvonal felé. Azt gondolják, hogy egyrészt csak így lehet megállítani az elvándorlást, másrészt 
pedig  elıidézni  azt  a  szerencsés  helyzetet,  hogy  a  már  elvándorolt  miskolciak,  a  szakképzett 
munkaerı térjen vissza  a szülıvárosába. Nagy örömükre szolgál,  hogy eddig  nyolc kelet-közép-
európai ország jelezte  csatlakozási szándékát a béruniós törekvés  mögé. Ugyanakkor  elkeseredve 
tapasztalták, hogy Orbán Viktor már jelezte,  hogy  a FIDESZ és a FIDESZ Kormánya ezt nem 
támogatja.  Tekintettel arra, hogy Miskolcon a bérek a nyugat-európai, de még a magyar  átlaghoz 
képest  is  nagy  elmaradásban  vannak,  ezért  azt  gondolják,  hogy  az  ı  városuk  szempontjából 
prioritást kell, hogy élvezzen ez a kérdés. Arra kéri Polgármester Urat, hogy tudják, hogy Orbán 
Viktor  nem támogatja,  de  ezzel  együtt  is  Polgármester  Úr  foglaljon  állást  az  ügyben,  hogy a 
miskolci FIDESZ városvezetés  támogatja-e a Jobbik béruniós kezdeményezését és  ezzel együtt a 
miskolciak bérfelzárkóztatását.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni a hozzászólást. Egy dolgot biztosan le tud szögezni, 
miszerint  az a statisztikai adat, amelyet Képviselı Úrék mindig kikezdenek,  és Képviselı Úr, aki 
mindig a KSH adataira hivatkozik – nem tudja, hogy miért nem fogad el egy másik KSH véleményt 
–  a bérek növekedése  2016-ban  Miskolcon volt  a legmagasabb.  Másrészt 6200 család helyzetét 
könnyítette meg az önkormányzat  azzal, hogy országos szinten a legmagasabb arányú béremelést 
osztották ki a városnál dolgozóknak. Nem érti azt az érvelést, miszerint a béremelés ellen vannak. 
Nem  érti,  hogy  mirıl  beszélnek.  Természetesen  azt  szeretnék  és  ez  alapja  a  mindennapi 
munkájuknak, hogy a miskolciak minél nagyobb jólétben és bıségben tudjanak élni.  Ezt szolgálta 
az, hogy amikor már volt mibıl,  akkor adtak béremelést,  azonban ezt csak akkor lehet megtenni, 
amikor van mibıl. Felelıtlenül vagdalkózni, mondani dolgokat nem lehet.
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Badány Lajos:  Ahogyan korábbi hozzászólásaiban is említette, a  Martin-kertváros környékén a 
csapadékvíz-elvezetés átfogó rendezése meglátásuk szerint már nem tőr halasztást. 2015-ben 2016-
ra,  2016-ban  2017-re  ígérték  és a 2017.  évi  költségvetésben sem szerepel.  Eközben a lakosok 
bokáig gázolnak a csapadékban,  a felázott  házak állaga  pedig  rohamosan romlik.  Errıl  konkrét 
intézkedési  ütemtervet  vagy  tervezetet kér,  hogy  mit  kíván  tenni  a  város  és  mikor  ebben  a 
kérdéskörben. 
A  másik  téma,  amelyrıl  már szintén beszélt,  a  lakosság által  finanszírozott  közmőfejlesztések, 
közmőberuházások  önkormányzati  visszafizetésének  kérdése.  Itt  egy  konkrét  ügyben,  a  Visó 
közben, szintén a Martin-kertvárosból  kereste meg a Bohók közmőfejlesztı,  akik nehezményezik 
azt, hogy nem kapnak választ, tologatják az ügyüket az önkormányzati intézmények, cégek, illetve 
osztályok között.  Nem látják pontosan azt, hogy kinek  a  feladata pontosan ebben a kérdéskörben 
döntést  hozni.  Erre  nézve  kér  tájékoztatást,  miszerint  ez  a  közösség  várhatóan  mikor  fogja 
visszakapni  a  meghitelezett  pénzét  és  milyen  ütemezés  szerint,  hova  kell  fordulnia  ebben  a 
kérdésben. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Nem értette pontosan ezt a kérdést.  Azt értette, hogy a Martin-
kertváros csapadékvíz-elvezetésének rendezését kérte.

Badány Lajos: Ez az egyik probléma volt, a másik, hogy...

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Erre válaszolna is. Nem tudja, hogy Képviselı Úr mióta ismeri a 
Martin-kertváros problémáit, ı 30 éve ismeri. Azzal egyetért, hogy ott a csapadékvíz elvezetése 30 
évvel ezelıtt is problémás volt. 

Badány Lajos: Ez azóta sem oldódott meg.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Folyamatosan,  ahogyan  majd  az  utakat  újítják,  úgy lesznek  a 
csapadékvíz-elvezetési kérdések  megoldva, egy folyamat részeként  rendezni fogják, mert tudják, 
hogy nagyon fontos. Kéri, hogy a másik kérdését újból ismételje meg más formában, konkrétan.

Badány Lajos: A 2008. év folyamán és abban az idıszakban egy önkormányzati rendelet kapcsán 
lakossági társulások jöttek létre, amelyek saját finanszírozásokban közmő-fejlesztési beruházásokat 
végeztek. Azzal az ígérettel bírtak az önkormányzat részérıl, hogy amint ezen beruházások végére 
érnek,  majd  egy bizonyos  visszafizetési  ütemterv  szerint  az  ı  befektetésüket,  befizetésüket  az 
önkormányzat visszatéríti részükre.  Ezek a társulások azóta sem kapták  vissza a pénzüket, ennek 
körülbelül 10 éve  és semmilyen információval sem bírnak  arra nézve, hogy melyik szervezettıl, 
melyik osztálytól, milyen ütemezés szerint, mikor fogják a saját finanszírozásukat visszakapni. Egy 
martin-kertvárosi társaság kereste meg és erre kér konkrét választ.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most már teljesen világos számára. Kérése, hogy az egyeztetéshez 
szükséges adatokat adja meg Jegyzı Úr számára és utánanéznek a dokumentációnak. 
Megadja a szót Dr. Simon Gábornak.

Dr. Simon Gábor: A Miskolci Közlekedési Vállalat jelentıs közpénzbıl mőködik. Ma tárgyalták a 
zárszámadást,  amibıl  láthatta  mindenki,  hogy  a  város  800  millió  forint mőködési  támogatást 
szavazott  meg,  az  állam  500  millió  mőködési  támogatást  ad,  és  a  korábbi,  úgynevezett 
ellentételezésre további 950 millió forintot szavazott meg a város Képviselı-testülete. Úgy gondolja 
ez a több milliárd forintos ráfordítás és a miskolciak érdeke is azt szolgálja, hogy az MVK Zrt. 
színvonalasan  mőködjön.  Néhány  kérdés  azonban  felmerült  az  elmúlt  idıszakban:  ilyen  a 
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munkabéke és a munkabérek kérdése, ami többször a mai napon is érintésre került. Tavaly, amikor 
sztrájkoltak  a dolgozók létrejött  egy sztrájkmegállapodás.  Olyan információk  jutottak  el  hozzá, 
hogy a  sztrájkmegállapodásban rögzített  kérdéskörök teljes  egészében  nem kerültek  betartásra. 
Kérdése,  hogy  igaz-e  ez.  Szeretné  azt  is  megtudni,  hogy  a  legnagyobb  béremelés  –  ahogy 
Polgármester úr is fogalmazta – az MVK-nál hogyan történt? A dolgozók hány százaléka az, aki 
nem  kapta  meg  a  10%-os  béremelést,  de  olyanról  is  tudnak,  aki  még  5%-t  sem  kapott. 
Folyamatosak a vágányzárak, a villamospótló buszok, sebességkorlátozások. Kérdése, hogy miért 
vannak ezek, milyen mőszaki állapotban vannak a sínek? Mi van a cég karbantartásával, igaz-e, 
hogy  az  leépült,  és  azért  nem  tudják  a  villamosok  karbantartását  vállalni?  Megjegyzi,  hogy 
sürgısségi anyaggal a karbantartási szerzıdés meghosszabbításáról döntött a Képviselı-testület. Az 
anyagban az szerepelt, hogy megvizsgáltak több alternatívát. Szeretné kérni Jegyzı úrtól – az Mötv. 
alapján –, hogy ezeket a tanulmányokat elektronikus levél formájában küldje meg számára, mert 
meg szeretné nézni. Igaz-e, hogy a cégtıl jó néhány, komoly szakmai múlttal rendelkezı szakember 
elment? Néhány megállóban miért van feltöredezve, megsüllyedve a burkolat, mennyit fordítanak 
ennek a javítására,  és egyébként  hogy néz ki  a sínek közötti  rész,  a fıutcán terveznek-e ezzel 
változást  –  garanciális  kötelezettség  keretében.  A CNG buszok  havonta  mennyibe  kerülnek  a 
városnak,  mennyi  bérleti  vagy  lízingdíjat  fizetnek  havi,  illetve  éves  bontásban,  és  egyébként 
mennyivel olcsóbb a CNG buszok üzemeltetése? Ezekre a kérdések érdemi válaszokat szeretne 
vagy Vezérigazgató vagy Jegyzı Úrtól, aki egyébként felügyelı bizottsági tagja a cégnek, Kovács 
Zsolt  úrral  együtt.  Nem tudja,  hogy  ki  felügyeli.  Szeretné,  ha  azt  is  megírnák  neki,  hogy az 
Önkormányzatnál vagy a Holdingnál ki az a szakember – név szerint –, aki az MVK Zrt. szakszerő 
mőködését felügyelni tudja, tehát szakmai kompetenciája van.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az MVK Zrt. mőködését a vezérigazgató felügyeli.
Képviselı  úr kérdezett  még arról,  hogy a tárgyalásokon kialkudott eredményeknek megfelelıen 
megtörténtek-e  azok a  dolgok,  intézkedések,  amelyekrıl  szó volt.  Válasza,  hogy megtörténtek, 
teljességében mindegyik. Megkapták a munkaruhát, sávos bértábla van, ahogy kérték. Teljességgel 
megegyeztek a munkáltatók a munkavállalókkal.

Dr. Kovács László: 2017. április 3-án került átadásra a harmadik rendészeti alközpont Miskolcon. 
Nagy  örömükre  szolgál  a  diósgyırieknek,  hogy  ez  a  Diósgyıri  városrészen  került  átadásra  a 
Bagolyvár  épületében. Külön öröm számukra,  hogy ez az épület  kezd funkcióval  megtelni.  Az 
elmúlt hónapban odaköltözött a Petıfi Könyvtár átalakítás miatt, most pedig a rendészeti alközpont. 
Bíznak abban, hogy a városrész a közbiztonság szempontjából is javulni fog. Azt érzékelik, hogy a 
lakosokon túl büszkék voltak erre azok a körzeti rendészek, akik ezt birtokba vették. Megjegyzi, a 
városból ez három választókerületet is érint, a 18., 19. és 20. számú választókerületet. Még egyszer 
köszönetét és örömét fejezi ki a diósgyıri rendészeti alközpont mőködéséért. 

Szilágyi Szabolcs: Nem mőködı közvilágítást szeretne bejelenteni, több helyen a körzetében. Ez 
ügyben már az ÉMÁSZ felé jelezte a problémákat, de egyelıre nem sikerült ıket orvosolni. Nem 
világít a közvilágítás az Európa liget mellett, a Szemere Bertalan Szakközépiskola járdája mellett, 
ahogy a Szilvás utca 20-24. szám közötti parkoló szakaszon sem ég több lámpatest, és a Felsıruzsin 
körúton, a Munkácsy Mihály Általános Iskola mögötti útszakasznál sem.
Lakossági igény érkezett hozzá közvilágítás kiépítésével kapcsolatban az Ifjúság útja 6-10. és az 
Áfonyás  utca  által  körülhatárolt  parkosított  részen.  Erre  vonatkozóan  kért  egy  elızetes 
költségbecslést az Önkormányzattól, de az nagymértékben a képviselı alap fölött van. Ezért kéri, 
hogy akár TOP-os beruházásból, akár egy költségvetési korrekció esetén próbálják megvizsgálni 
annak a lehetıségét, hogy kivitelezhetı lehet-e ennek a közvilágításnak a kivitelezése. 
Az Avas városközpont részen az MVK bérletpénztárral szemben, a népkonyhánál nincs kihelyezve 
egy  digitális  tábla,  amely  tájékoztatná  a  várakozó  lakosokat.  Kéri,  hogy  amennyiben  lehet, 

32



valósuljon meg ott is. A lakók úgy érzik, hogy ez egyfajta büntetés az ı részükre, hogy ellenzéki 
képviselı képviseli ıket a körzetben. Az utca másik oldalán – ahol fideszes képviselı van – ott ez 
kiépítésre került.
Szeretne köszönetet mondani Pfliegler Péter alpolgármester úrnak, akiknek a közelmúltban több 
panaszt is benyújtott a közmővek közterületi helyreállításával kapcsolatos problémák észlelésével. 
Rendkívül korrekt módon közbenjárt az ügyben, hogy ezek a problémák megoldódjanak.

Dr.  Kriza Ákos polgármester: Teljesen jogosnak tartja  Képviselı  úr  felvetését.  Sok helyen a 
városban katasztrofális a helyzet közvilágítás tekintetében. Kér minden képviselıt, hogy írják össze 
tapasztalataikat, észrevételeiket és juttassák el hozzá. Kéri Dr. Schweickhardt Gyula biztos úrtól, 
hogy  koncentráljanak  erre  a  közvilágítás  megújítására,  mert  nagyon  sok  anomália  van  a 
mőködésével. 

Pakusza Zoltán: Választókörzete határán – Észak-Kilián – helyezkedik el egy népkonyha. Nem 
biztos abban, hogy a legjobb választás volt az Észak-Kiliánnak erre a részére – Szinyei utca – ezt a 
népkonyhát telepíteni. Tudhatják, hogy a népkonyha mellett megjelennek olyan emberek is, akik a 
közösségi együttélés szabályait sokszor nem tartják be. Megjelenik a közterületi alkoholfogyasztás, 
a hangoskodás. Az út másik oldala már a választókerületéhez tartozik és ott van egy játszótér is. 
Úgy gondolja, hogy nagyon komoly probléma, hogy a népkonyha és a játszótér egymáshoz ilyen 
közeli helyre került. Az Észak-Kiliánban eddig ilyen probléma nem nagyon volt. Azzal, hogy ez a 
népkonyha oda került, sok problémát fog okozni, melyeket már most jeleznek felé a lakosok. A 
népkonyha Novákné képviselı asszony választókörzetében van, nem tudja, hogy egyeztettek-e vele, 
de szeretné, ha másik helyet találnának neki, mert sok problémát fog okozni a kisgyerekes családok 
számára is. 
Csatlakozik Jakab Péter képviselıtársa béremeléses felszólalásához. Úgy gondolja, hogy tényleg 
komoly veszélye van annak, hogy az ukrán munkaerı megérkezik Miskolcra. Néhány nappal ezelıtt 
volt egy fórum, amelyet már Badány képviselıtársa is említett. Ezen jelen volt ı is. Elmondta az a 
fejvadász cég,  amelyik  próbálja  az  ukrán munkaerıt  behozni,  hogy azért  van egyrészt  szükség 
ukrán munkaerıre, mert az alacsony bérek miatt az emberek elmennek. Elmennek az emberek, a 
határok  mellett  Romániába,  Szlovákiába.  Úgy  látszik,  hogy  Magyarország  jobban  teljesít,  de 
Szlovákia és Románia még jobban, mert a munkavállalók odamennek. Ez azt jelenti, hogy az olcsó 
ukrán munkabérek le fogják törni a miskolci béreket. Ez egy valós probléma, ami a fórumon is 
elhangzott.  Megjegyzi,  a  fórumon nem volt  jelen a városvezetés részérıl  képviselı,  pedig sok 
információval lettek volna gazdagabbak. A Kormány pedig egyértelmően támogatja, hiszen 2016. 
július 1-jén született az a kormányrendelet, amely megkönnyíti az ukrán munkavállalók beutazását 
Magyarországra,  könnyebben  kapnak  vízumot.  A kft.  vezetıje  el  is  mondta,  hogy továbbra is 
lobbiznak a Kormánynál annak érdekében, hogy még könnyebb legyen az ukrán munkavállalók 
bevonása.  Polgármester  úrnak  címezi  szavait,  hogy  vonjanak  egy párhuzamot  Polgármester  úr 
erdélyi, nagyváradi származásával. Erdélyben is így kezdıdtek a problémák. A magyar földesurak 
általában  olcsó,  regáti  román  munkaerıben  gondolkodtak.  Ez  a  román  munkaerı  megragadt 
Erdélyben és jelentıs román többség alakult ki. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Senki nem érdekelt abban, legalábbis Miskolc Önkormányzata nem 
érdekelt  abban,  hogy  munkaerı  importtal  foglalkozzon.  Abban  érdekeltek,  hogy  a  miskolci 
munkaerı biztosítsa a miskolci cégek igényeit. Ezért mindent meg is tesz a vezetés. Elkezdtek egy 
olyan tevékenységet,  amelyik a gyermekek követését  jelenti  gyermekkortól a képzettség végéig 
vagy a felsıfokú oktatás befejezéséig, és már útközben a készségek felmérése kapcsán a képzésüket 
úgy irányítsák, úgy javasolják a munkaerıpiac számára, hogy megfelelıen képzett munkaerı álljon 
a rendelkezésükre. 
A  népkonyhával  kapcsolatosan  említetteket  ismerik,  a  problémát  már  jelezte  Jegyzı  úrnak. 
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Népkonyhát ott kell építeni és indítani, ahol nagy az igény rá. Hangsúlyozza, ez nem az a hely, ahol 
igény lenne rá, ebben egyetértenek. Megtették a szükséges lépéseket. 

Bartha György:  Két témát kíván felvetni, az egyik az MVSC pálya építése,  ezzel kapcsolatosan 
kérdése, hogy az hogyan áll, már rég el kellett volna indulnia, vagy – ha jól emlékszik – el kellett 
volna készülnie.
A Turisztikai  Kft.  mőszaki  állományából  többen  megkeresték  azzal,  hogy  kérdezze  meg 
Polgármester Urat arról, hogy tud-e róla, hogy ık nem kaptak béremelést, csak az állami 161 ezer 
forint összegő béremelést kapták meg, amelyet kötelezıen mindenkinek meg kellett adni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: İk megkapták. 

Bartha György: Az állami, 161 ezer forint emelést megkapták. İk is úgy értelmezték, mint sokan, 
hogy még ezen felül kapnak. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tegyék tisztába a történetet, az állam egy petákot nem biztosított a 
béremelésre, az a béremelés a város kasszájából történt. Ne mondjon senki olyat, akinek béremelése 
volt, hogy nem volt meg, mert megvolt. Elmondták, hogy a bértömeg húsz százalékát osztották szét, 
abból volt egy rész, amely a kötelezı béremelés  részét képezte, de  az nem jelentette azt, hogy a 
kötelezı béremelés nem jár költséggel.  A büdzsébıl ez jelentıs összeget elvitt.  Azon felül is volt 
béremelés bértömegben azoknak, akiknek ez nem történt meg.  Tehát mindenki kapott béremelést. 
Megtaláltak pár személyt, akiknél nem volt, orvosolták, hogy azoknál is legyen. Azt mondták, hogy 
mindenkinél lesz béremelés. Kérdése, hogy mi volt a másik kérdés.

Bartha György: Az MVSC pálya.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Addig szórakoztak az érdekelt felek,  ameddig idıben nem történt 
meg az MVSC pályának a konkrét mőszaki paraméterezése, így kiderült, hogy a csapat már nem ott 
fog játszani, hanem már a nagy stadionba fog egyenesen visszatérni. Ennek kapcsán jelezte is, hogy 
tervezzék ezt át, az egész MVSC pályát szeretné,  ha rendberaknák és akkor már nem kell  három 
ezres lelátó, hanem valamivel kisebb számú, de akkor legyen rendben a melléképület sora, legyenek 
rendben a környezeti elemek  és egy olyan üzemeltethetı  élettér jöjjön létre, amely  hosszútávon 
stabil hátteret tud biztosítani akár a labdarúgás, illetve az ott lévı többi sportág számára is. 
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkezı.

Bejelenti, hogy a napirendekrıl történı tételes szavazás következik.
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1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének végrehajtásáról  szóló 
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozat meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük.
Elsıként  a rendelettervezetrıl  döntenek, melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges.

A Közgyőlés  16 igen,  6 nem szavazattal,  1 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  9/2017.  önkormányzati  rendeletét  az 
önkormányzat 2016. évi zárszámadásának elfogadásáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatról szavaznak.

A Közgyőlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

48/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Az  ÁSZ  javaslatok  alapján  készített  Intézkedési  Tervben  foglalt  feladatok 
végrehajtásáról szóló 2016. évi tájékoztató tudomásul vétele

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet 
megalkotására  és  kapcsolódó  határozat  meghozatalára”  címő  elıterjesztést  és  a  következı 
határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése a 2011. évi ÁSZ vizsgálat javaslatai 
alapján készített Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló 2016. évi tájékoztatót a határozat 1. és 2. 
melléklete szerinti tartalommal tudomásul veszi. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

2. napirend: Javaslat a távhıszolgáltatás díjáról és a díjalkalmazás feltételeirıl szóló 40/2006. 
(XII.6.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elıterjesztés szerint  egy rendelettervezetrıl kell dönteniük, 
amelyhez módosító indítványt nyújtott be.
Kéri, elıször errıl szavazzanak. A döntéshez minısített többség szükséges.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta a módosító indítványt.
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Most szavaznak  a rendelettervezetrıl, figyelemmel a módosító 
indítvány kapcsán meghozott döntésre.

A Közgyőlés  16 igen,  0 nem szavazattal,  8 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  10/2017.  önkormányzati  rendeletét  a 
távhıszolgáltatás díjáról és a díjalkalmazás feltételeirıl szóló 
40/2006. (XII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

3. napirend: Javaslat  kulturális  gazdasági  társaságok  közszolgáltatási  szerzıdéseinek 
megújítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint öt határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

49/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  Miskolci  Nemzeti  Színház 
Nonprofit Korlátolt Felel ısségő Társaság között kötendı közszolgáltatási szerzıdés 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata és a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Korlátolt Felelısségő Társaság között 
kötendı  közszolgáltatási  szerzıdést  a  jelen  határozat  1.  melléklete  szerint  jóváhagyja,  egyúttal 
felhatalmazza a polgármestert annak aláírására.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: döntés tekintetében azonnal, illetve a szerzıdés aláírása tekintetében  

2017. június 1.

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 
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50/2017. (IV.7.) számú határozat  át  

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a CINE-MIS Moziüzemi Szolgáltató 
Nonprofit  Korlátolt Felel ısségő  Társaság között kötendı közszolgáltatási szerzıdés 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata és a CINE-MIS Moziüzemi Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelısségő Társaság 
között  kötendı  közszolgáltatási  szerzıdést  a  jelen  határozat  1.  melléklete  szerint  jóváhagyja, 
egyúttal felhatalmazza a polgármestert annak aláírására.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   CINE-MIS Moziüzemi Szolgáltató Nonprofit Kft.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  döntés tekintetében azonnal, illetve a szerzıdés aláírása tekintetében  

2017. június 30.

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és 
meghozta a 

51/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  Miskolci  Kulturális  Központ 
Nonprofit  Korlátolt  Felel ısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  –  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  Közgyőlésének  40/2017.  (III.  16.)  számú  határozatára  figyelemmel  -  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  Miskolci  Kulturális  Központ  Nonprofit  Korlátolt 
Felelısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés  megkötését  a  határozat  1.  melléklete 
szerinti tartalommal jóváhagyja

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti IV. határozati javaslatot és 
meghozta a 

52/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom Bábszínház 
Nonprofit  Korlátolt  Felel ısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  –  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  Közgyőlésének  41/2017.  (III.  16.)  számú  határozatára  figyelemmel  -  Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Korlátolt 
Felelısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés  megkötését  a  határozat  1.  melléklete 
szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak végül az V. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti V. határozati javaslatot és 
meghozta a 

53/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és a  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar 
Nonprofit  Korlátolt  Felel ısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  –  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  Közgyőlésének  42/2017.  (III.  16.)  számú  határozatára  figyelemmel  -  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Korlátolt 
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Felelısségő  Társaság  közötti  közszolgáltatási  szerzıdés  megkötését  a  határozat  1.  melléklete 
szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

4. napirend: Javaslat  a  Szent  László  úti  Tagóvoda fenntartói  jogának átadása  tárgyában 
létrejött megállapodás módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

54/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc-Tetemvári  Református  Egyházközség  részére a  Miskolc  belterület  451/25 
helyrajzi számú ingatlan 15 éves határozott idejő térítésmentes használatba adása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat  a Szent 
László  úti  Tagóvoda  fenntartói  jogának  átadása  tárgyában  létrejött  megállapodás 
módosítására” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése jóváhagyja a Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata és a Miskolc-Tetemvári  Református Egyházközség között  a 
Miskolci József úti Óvoda Szent László úti Tagóvodája óvodai fenntartói jogának átadása 
tárgyában létrejött szerzıdés közös megegyezéssel történı módosítását, a Megállapodás 4. 
pontjában foglaltakra tekintettel, azzal, hogy a Megállapodásban foglalt a Miskolc belterület 
451/25 helyrajzi számú, természetben Miskolc, Szent László u. 7. alatti ingatlan használatát 
határozatlan  idırıl  határozott  15  éves  idıtartamra  módosítani  rendeli,  térítésmentesen, 
közfeladat ellátása céljából, 2017. május 1. napjától. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  2017. május 01.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert 
az 1. pontban meghatározottak szerint elıkészített szerzıdésmódosítás aláírására.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Határid ı:  azonnal
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5. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és a  város  területén 
mőködı  nemzetiségi  önkormányzatok  között  megkötött  Együttmőködési 
Megállapodásokkal kapcsolatos döntés meghozatalára

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.
 

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

55/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város területén 
mőködı  nemzetiségi  önkormányzatok  között  létrejött  Együttmőködési 
Megállapodásokkal kapcsolatos döntés meghozatala

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  ,,Javaslat  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  város  területén  mőködı  nemzetiségi 
önkormányzatok között  megkötött  Együttmőködési  Megállapodásokkal  kapcsolatos  döntés 
meghozatalára” tárgyú elıterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata és 

a)  Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár Nemzetiségi Önkormányzata 
b)  Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata 
c)  Miskolc Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzata 
d)  Miskolc Megyei Jogú Város Német Nemzetiségi Önkormányzata 
e)  Miskolc Megyei Jogú Város Örmény Nemzetiségi Önkormányzata 
f)  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
g)  Miskolc Megyei Jogú Város Ruszin Nemzetiségi Önkormányzata 
h)  Miskolc Megyei Jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata 
i)  Miskolc Megyei Jogú Város Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata 

között  jelenleg  érvényben  lévı  Együttmőködési  Megállapodásokat  felülvizsgálta,  amelynek 
eredményeképpen megállapítja, hogy azok módosítása nem indokolt. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet
Határid ı:  azonnal

6. napirend: Javaslat  Közgyőlés  utólagos  tájékoztatására  halaszthatatlan  önkormányzati 
ügyben meghozott polgármesteri döntésrıl a Miskolc, 34436/3 hrsz.-ú ingatlan 
1/6,  valamint  a  Miskolc,  40908/3  hrsz.-ú  ingatlan  1/1  tulajdoni  hányada 
tekintetében

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.
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A Közgyőlés 19 igen, 5 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

56/2017. (IV.7.) számú határozat  át  

Tárgy:  A közgyőlés  utólagos  tájékoztatása  a  III-25/723448-2/2017  sz.  polgármesteri 
határozatról 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat Közgyőlés 
utólagos  tájékoztatása  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri 
döntésrıl a Miskolc, 34436/3 hrsz.-ú ingatlan 1/6, valamint a Miskolc, 40908/3 hrsz.-ú ingatlan 
1/1 tulajdoni hányada tekintetében” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az utólagos tájékoztatást tudomásul 
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képezı  III-25/723448-2/2017  sz. számú  polgármesteri 
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

57/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  A közgyőlés  utólagos  tájékoztatása  a  III-22/723957/2017  sz. polgármesteri 
határozatról 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat Közgyőlés 
utólagos  tájékoztatása  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri 
döntésrıl a Miskolc, 34436/3 hrsz.-ú ingatlan 1/6, valamint a Miskolc, 40908/3 hrsz.-ú ingatlan 
1/1 tulajdoni hányada tekintetében” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az utólagos tájékoztatást tudomásul 
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képezı  III-22/723957/2017  sz.  számú  polgármesteri 
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./
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7. napirend: Javaslat  a  2016.  évi  összefoglaló  ellenırzési  jelentés  jóváhagyására  és  a 
kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

58/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A 2016. évi összefoglaló ellenırzési jelentés jóváhagyása

A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a 2016. 
évi  összefoglaló  ellenırzési  jelentés jóváhagyására és a kapcsolódó döntés meghozatalára” 
címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése a 2016. évi összefoglaló ellenırzési 
jelentését a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelıs:  Jegyzı
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet

 Belsı Ellenırzési Osztály
Határid ı  :        azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

59/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A X-223/96.181/2006.  sz.  közgyőlési  határozat  2.  és  3.  pontjának  hatályon  kívül 
helyezése

A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a 2016. 
évi  összefoglaló  ellenırzési  jelentés jóváhagyására és a kapcsolódó döntés meghozatalára” 
címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

A  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  X-223/96.181/2006.  sz. 
közgyőlési határozat 2. és 3. pontját hatályon kívül helyezi. 

Felelıs:  Jegyzı
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet

 Belsı Ellenırzési Osztály
Határid ı  :       azonnal
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Sürgısségi 1. napirend: Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2017.  évi 
ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

60/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A MIK Miskolci  Ingatlangazdálkodó Zrt.  2017. évi  i ngatlangazdálkodási  tervének 
jóváhagyása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta  a „Javaslat  a  MIK 
Miskolci  Ingatlangazdálkodó Zrt.  2017.  évi  ingatlangazdálkodási  tervének jóváhagyására” 
címő elıterjesztést, és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése (a továbbiakban: Közgyőlés) a 
MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.  2017. évi ingatlangazdálkodási tervét az 1. sz. melléklet 
szerint jóváhagyja.

2.  A Közgyőlés a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2017. évi bérleményszolgáltatási 
tevékenységéhez kapcsolódó

Áfa nélküli nettó bevételi elıirányzatát 
Szociális, költségelvő és piaci lakások, helyiségek                                        2.134.530 eFt
Elsı u.                                                                                                                46.850 eFt
Második u.                                                                                                         35.800 eFt
Eperjesi u. Nyugdíjas Ház                                                                                  10.780 eFt
Szondi u.                                                                                                              4.040 eFt
Összesen                                                                                                        2.232.000 eFt

Áfa nélküli nettó kiadási elıirányzatát 
Szociális, költségelvő és piaci lakások, helyiségek                                        1.779.920 eFt 
Elsı u.                                                                                                                30.895 eFt
Második u.                                                                                                         21.767 eFt
Eperjesi u. Nyugdíjas Ház                                                                                    9.069 eFt
Szondi u.                                                                                                              2.349 eFt
Összesen                                                                                                        1.844.000 eFt

fıösszeggel, a tervjavaslat feladatainak megfelelıen jóváhagyja. 

3. A Közgyőlés  a  bérleményszolgáltatás  tervezett  pozitív  egyenlegét  388  MFt  összegben 
jóváhagyja.  A pozitív  egyenlegbıl  178  MFt  a  Várost  Építünk  Kötvényekhez  kapcsolódó  éves 
fizetési  kötelezettség  teljesítésének  finanszírozási  forrásául  szolgál,  míg  a  210  MFt  az 
önkormányzat költségvetésének bevételeként befizetésre kerül.
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4. A  Közgyőlés  a  bérleményszolgáltatási  és  ingatlan-vagyon  nyilvántartási  feladatok 
ellátásához  az  ingatlangazdálkodási  és  ingatlanvagyon-nyilvántartási  normatívát  az  alábbi 
összegben állapítja meg:

Szociális, költségelvő és piaci lakások, helyiségek                                           540.200 eFt 
Elsı utcai DAM I. épület                                                                                   10.500 eFt 
Második utcai DAM II. épület                                                                            2.500 eFt 
Eperjes utcai nyugdíjas otthon                                                                             1.300 eFt 
Szondi utcai épület                                                                                                  500 eFt
Ingatlangazdálkodási normatíva összesen                                                       555.000 eFt 
Ingatlanvagyon-nyilvántartási normatíva                                                           93.000 eFt
Összesen:                                                                                                          648.000 eFt

5. A Közgyőlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetéül a lakásalap részeként a 2017. 
tárgyévi  lakásértékesítés  kiadási  és  bevételi  elıirányzatát  azonos  összegben,  48.000  eFt  –tal 
jóváhagyja, amelyhez pénzforgalom nem kapcsolódik.

6. A Közgyőlés  a  lakásalap  pénzforgalommal  érintett  2017.  tárgyévi  kiadási  és  bevételi 
elıirányzatát azonos összegben, 30.000 eFt –tal jóváhagyja, a tervjavaslatban szereplı  címsorok 
alapján.

7. A Közgyőlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetére képzett 178.000 eFt kiadási 
elıirányzatot jóváhagyja.

8. A Közgyőlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetéül 2017. tárgyévi nem lakáscélú 
ingatlanértékesítés kiadási és bevételi elıirányzatát azonos összegben, 144.000 eFt -tal jóváhagyja, 
amelyhez pénzforgalom nem kapcsolódik. 

9. A Közgyőlés a pénzforgalommal érintett 2017. tárgyévi nem lakáscélú ingatlanértékesítés 
kiadási és bevételi elıirányzatát azonos összegben 20.000 eFt -tal, jóváhagyja.

10. A Közgyőlés  a  MIK  Zrt.  2016.  évi  beszámolója  alapján  a  bérleményszolgáltatási  alap 
egyenlegét mínusz 166.877 eFt,  a lakásalap egyenlegét mínusz 208.442 eFt,  valamint  a Várost 
Építünk Kötvények felhasználásából eredı – le nem járt – önkormányzati kötelezettséget 3.941.276 
eFt összegben jóváhagyja.

11. A Közgyőlés az önkormányzati lakások 2017. évi felhasználásának területeit a következık 
szerint állapítja meg: 

a) Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  a  lakások  bérletérıl  szóló  25/2006. 
(VII.12.)  önkormányzati  rendelet  (a  továbbiakban:  Lakásrendelet)  25.  §  szerinti  felhatalmazás 
alapján a megüresedı lakások közül, a Városgazdálkodási és - üzemeltetési Bizottság valamint az 
Egészségügyi és Szociális Bizottság részére különös méltányosságból, illetıleg különös méltánylást 
érdemlı  egyéb  okból  történı  bérlıkijelölésre  25  lakást  biztosít.  Javaslatot  a  MIK  Zrt.  tehet  a 
bizottságok felé. 

b) A Lakásrendelet 25/A. § szerinti felhatalmazás alapján a polgármesteri lakáskeretre 5 lakást, 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Miskolc  vállalkozásfejlesztési  és  befektetés-
ösztönzési  programjáról  szóló  32/2008.  (XI.26.)  számú  rendeletének  19.  §  szerinti  lakáshoz 
juttatásra 5 lakást biztosít.
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  MIK Zrt. 
Végrehajtást felügyelı:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal, illetve végrehajtásra 2017. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Sürgısségi 2. napirend: Javaslat  egyes  szociális  és  gyermekjóléti  tárgyú  önkormányzati 
rendeletek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elıterjesztés szerint két rendelettervezetrıl kell dönteniük. A 
rendeletalkotáshoz minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kéri, szavazzunk a 21/2010. önkormányzati rendelet módosításáról.

A Közgyőlés  17 igen,  0 nem szavazattal,  6 tartózkodás mellett 
megalkotta a 11/2017. önkormányzati rendeletét a személyes 
gondoskodást  nyújtó  szociális  szolgáltatásokról,  és azok 
igénybevételérıl  szóló  21/2010.  (VI.30.)  önkormányzati 
rendelet módosításáról.

/A rendelet melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  a  12/2014.  önkormányzati  rendelet 
módosításáról.

A Közgyőlés  17 igen,  0 nem szavazattal,  6 tartózkodás mellett 
megalkotta a 12/2017. önkormányzati rendeletét a személyes 
gondoskodást  nyújtó  gyermekjóléti  alapellátásokról, azok 
igénybevételérıl és a fizetendı térítési díjakról szóló 12/2014. 
(V.12.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Sürgısségi 3. napirend: Javaslat  idıskorúakkal  foglalkozó  szervezetek  támogatásával 
kapcsolatos döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

61/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: Idıskorúakkal foglalkozó szervezetek támogatása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat 
idıskorúakkal foglalkozó szervezetek támogatásával kapcsolatos döntés meghozatalára” címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése akként dönt, hogy a 
városban  mőködı  nyugdíjas  szervezetek  részére  mőködési  célú  kiadásaihoz  az 
Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének  megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) 
önkormányzati  rendelet  „Nyugdíjas  klubok  támogatása”  címő  költségvetési  soron 
rendelkezésre  álló,  2,5  millió  forint  keretösszeg  erejéig  -  kérelem  alapján  - egyszeri, 
50.000.- forint összegő, vissza nem térítendı támogatást nyújt az alábbi feltételek fennállása 
esetén:
-  a kérelmet benyújtó szervezet Miskolc közigazgatási területén minimum 15 fı tagsággal, 
legalább 3 éve mőködik;
- alapszabállyal rendelkezik;
- támogatási szerzıdés megkötésével vállalja, hogy a támogatást kizárólagosan saját tagsága, 
kulturális és társas kapcsolatai elısegítésére használja fel.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert a támogatási 
szerzıdések megkötésére.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködı:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal, illetve a döntés végrehajtása tekintetében a határozat   

hatálybalépését követıen folyamatosan

Sürgısségi 4. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Tankerületi  Központhoz  tartozó  intézmények 
átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint négy határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról . 

A Közgyőlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

62/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolci Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 
véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Bartók Béla Zenemővészeti Szakgimnázium 
tekintetében

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési  jog 
gyakorlására" címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci Bartók 
Béla Zenemővészeti Szakgimnázium (3530 Miskolc, Bartók Béla tér 1.; Feladatellátási hely: 
3530 Miskolc, Nagyváthy J. u. 5.) alapfeladatának bıvítését a Táncos II. (Klasszikus balett-
táncos  szakmairány;  Kortárs-,  Modern  táncos  szakmairány;  Néptáncos  szakmairány; 
Színházi  táncos  szakmairány)  szakképzéssel,  melynek OKJ  száma:  54 212  09, 
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szakmacsoport száma és megnevezése: 4. Mővészet, közmővelıdés, kommunikáció, ágazati 
besorolás száma és megnevezése: XLII. Elıadómővészet. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci Bartók 
Béla Zenemővészeti Szakgimnázium (3530 Miskolc, Bartók Béla tér 1.; Feladatellátási hely: 
3530 Miskolc, Nagyváthy J. u. 5.) nevének megváltoztatását Miskolci Bartók Béla Zene- és 
Táncmővészeti Szakgimnáziumra. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri a Polgármestert, hogy 
az 1., valamint a 2. pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi 
Központ részére. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  1. és a 2. pont tekintetében azonnal, 

a 3. pont vonatkozásában 2017. április 20.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

63/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolci Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 
véleményezési jog gyakorlása a Diósgyıri Gimnázium  tekintetében

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési  jog 
gyakorlására" címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  támogatja  a  Diósgyıri 
Gimnázium (3534 Miskolc, Kiss tábornok u. 42.) alapdokumentumában a sajátos nevelési 
igényő  tanulók  integrált  nevelése-oktatása  feladatban  felsorolt  SNI  típusok  bıvítését  az 
érzékszervi fogyatékos – hallási fogyatékos tanulók ellátásával. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri a Polgármestert, hogy 
az  1.  pontban  megfogalmazott  véleményt  küldje  meg  a Miskolci  Tankerületi  Központ 
részére. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  1. pont tekintetében azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában 2017. április 20.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  III.  határozati 
javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és 
meghozta a 

64/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolci Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 
véleményezési  jog  gyakorlása  a  Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei  Pedagógiai 
Szakszolgálat tekintetében

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési  jog 
gyakorlására" címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei  Pedagógiai Szakszolgálat Miskolci  Tagintézménye (3534 Miskolc, Kiss 
tábornok út 84.) ügyviteli telephely címének módosítását 3527 Miskolc, Bajcsy-Zsilinszky 
Endre u. 33. címre. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri a Polgármestert, hogy 
az  1.  pontban  megfogalmazott  véleményt  küldje  meg  a Miskolci  Tankerületi  Központ 
részére. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  1. pont tekintetében azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában 2017. április 20.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  IV.  határozati 
javaslatról.

A Közgyőlés  16 igen,  0 nem szavazattal,  8 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti IV. határozati javaslatot és 
meghozta a 

65/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolci Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 
véleményezési  jog gyakorlása a Miskolci  Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és 
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény tekintetében

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központhoz tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési  jog 
gyakorlására" címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci  Éltes 
Mátyás  Óvoda,  Általános  Iskola  és  Egységes  Gyógypedagógiai  Módszertani  Intézmény 
(3526  Miskolc,  Szeles  u.  63-65.)  Tüskevár  Tagóvodája  és  Tagiskolája  3534  Miskolc, 
Gagarin  utca  50.  sz.  alatti  telephelye  tekintetében -  az  általános  iskolai  nevelés-oktatás 
megszőnése miatt - az iskolai maximális tanulólétszám törlését. 

2. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci  Éltes 
Mátyás  Óvoda,  Általános  Iskola  és  Egységes  Gyógypedagógiai  Módszertani  Intézmény 
(3526  Miskolc,  Szeles  u.  63-65.)  Tüskevár  Tagóvodája  és  Tagiskolája  3534  Miskolc, 
Gagarin utca 50. sz. alatti telephelye tekintetében az óvodai felvehetı maximális létszám 
növelését 30 fırıl 52 fıre. 

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci  Éltes 
Mátyás  Óvoda,  Általános  Iskola  és  Egységes  Gyógypedagógiai  Módszertani  Intézmény 
(3526  Miskolc,  Szeles  u.  63-65.)  3526  Miskolc,  Kassai  u.  15.  sz.  alatti  telephelye 
tekintetében - az óvodai nevelés-oktatás megszőnése miatt - a felvehetı óvodai maximális 
létszám törlését. 

4. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja a Miskolci  Éltes 
Mátyás  Óvoda,  Általános  Iskola  és  Egységes  Gyógypedagógiai  Módszertani  Intézmény 
(3526  Miskolc,  Szeles  u.  63-65.)  3526  Miskolc,  Kassai  u.  15.  sz.  alatti  telephelye 
tekintetében a felvehetı iskolai maximális tanulólétszám növelését 40 fırıl 43 fıre. 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri a Polgármestert, hogy 
az 1-4.  pontban megfogalmazott  véleményt  küldje meg a Miskolci  Tankerületi  Központ 
részére. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  1-4. pont tekintetében azonnal, 

 az 5. pont vonatkozásában 2017. április 20.

Sürgısségi 5. napirend: Javaslat kiemelt fejlesztési területté nyilvánításra

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
Az elıterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, kéri, elıször errıl szavazzanak.

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  a  határozati  javaslatról,  figyelemmel  a 
módosító indítvány kapcsán meghozott döntésre.

A Közgyőlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  a 
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre figyelemmel és 
meghozta a 
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66/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  kiemelt fejlesztési területté nyilvánítás

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  ,,Javaslat  kiemelt 
fejlesztési területté nyilvánításra” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  következı  helyszíneket  a 
beruházások megvalósíthatósága miatt kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja.

1.  Szent István tér és környezete (Petıfi u. – Meggyesalja u. – Kálvin J. u. – Hunyadi J. u.)
2.  Lyukóvölgy közösségi ház utakkal körülhatárolt tömbje
3.  Miskolctapolca strand és környezete (Görömbölyi u. – Fagyöngy u. – Csabai u. – Garas S. 

u. – Hejı patak)
4.  Diósgyıri vár és közvetlen környezete
5.  ITC és közvetlen környezete (Uitz B. u. – Szemere u.- Corvin u.- Görgey u.)

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert az 1. 
pontban megjelölt területek kapcsán a jövıben felmerülı egyeztetések lefolytatására, és a szükséges 
jognyilatkozatok megtételére.

Felelıs:  Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Határid ı:  azonnal

Sürgısségi 6. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  által  biztosított  intézményi 
gyermekétkeztetést  és  egyéb  közétkeztetést  érintı  döntések 
meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi 
költségvetésének  megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elıterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetrıl  és  három 
határozati  javaslatról kell  dönteniük.  Elsıként  a  rendelettervezetrıl döntenek,  melyhez 
minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyőlés  16 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  13/2017.  önkormányzati  rendeletét  az 
Önkormányzat 2017. évi  költségvetésének megállapításáról 
szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 
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67/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Közfeladat átadás-átvételhez kapcsolódó döntések 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat által biztosított intézményi gyermekétkeztetést és egyéb közétkeztetést érintı 
döntések  meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének 
megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) önkormányzati  rendelet  módosítására” tárgyú 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  tudomásul  veszi,  hogy  a  VII-
93/314.541/2016.  számú  határozat  alapján  az  Önkormányzat  által  biztosítandó  intézményi 
gyermekétkeztetési és szociális közétkeztetési szolgáltatás ellátására, valamint az ehhez kapcsolódó 
konyhai  infrastruktúra  fejlesztésére  vonatkozó  közbeszerzési  eljárás  nyertese  a  Kórház-  és 
Menzaétkeztetés Szolgáltató Korlátolt Felelısségő Társaság (székhelye: 2234 Maglód, Jókai Mór 
utca 74., cégjegyzékszáma: 13-09-170449) lett. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert a 
közbeszerzési eljárás nyertesével megkötésre kerülı vállalkozási szerzıdés aláírására, valamint a 
közétkeztetéssel  kapcsolatos  jövıben  felmerülı  egyeztetések  lefolytatására,  és  a  szükséges 
jognyilatkozatok megtételére.

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése úgy határoz,  hogy a jelenleg a 
Miskolci  Közintézmény-mőködtetı  Központ,  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és 
Gyermekjóléti Intézmény és az İszi Napsugár Otthon útján ellátott gyermekétkeztetési és szociális 
közétkeztetési  szolgáltatást,  mint  önkormányzati  feladatot  a  vállalkozási  szerzıdés  aláírásának 
napjától átadja a Kórház- és Menzaétkeztetés Szolgáltató Kft. részére.

4. A közfeladat átadás-átvételhez kapcsolódóan a közalkalmazottak jogállásáról  szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény 25/A. § alapján a Miskolci Közintézmény-mőködtetı Központ létszáma 225 fıvel 
és az İszi Napsugár Otthon létszáma 35 fıvel csökken. A Közgyőlés egyúttal tudomásul veszi a 
Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény  létszámcsökkenésére 
vonatkozó – a Miskolci Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa által hozott – döntést. 
A Közgyőlés a Miskolci Közintézmény-mőködtetı Központ jóváhagyott létszámkeretét 96 fıben, 
az İszi Napsugár Otthon jóváhagyott létszámkeretét 300 fıben állapítja meg az átadás napjával. Az 
átadás utáni intézményi közalkalmazotti létszámadatokat az Önkormányzat 2017. évi költségvetése 
tartalmazza. Az átadás fedezete az Önkormányzat 2017. évi költségvetésben rendelkezésre áll.

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése utasítja a Miskolci Közintézmény-
mőködtetı Központ igazgatóját és az İszi Napsugár Otthon intézményvezetıjét, hogy az átadás 
megvalósítása érdekében a szükséges munkáltatói intézkedéseket tegye meg.

6. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a  Miskolci 
Közintézmény-mőködtetı  Központ  igazgatóját,  hogy a  Kórház-  és  Menzaétkeztetés Szolgáltató 
Korlátolt  Felelısségő  Társaság  intézményi  gyermekétkeztetési  és  egyéb  közétkeztetési 
szolgáltatások minıségi színvonalának fenntartása érdekében a feladat ellátását gazdasági, szakmai 
szempontból folyamatosan figyelemmel kísérje, és a szakmai nyomonkövetés rendszerét kialakítsa.
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet

Miskolci Közintézmény-mőködtetı Központ 
İszi Napsugár Otthon
Jegyzıi Kabinet

Határid ı:  1. és 2. pont vonatkozásában azonnal
3., 4., 5. pont vonatkozásban a 2017. április 12. 
6. pont vonatkozásában folyamatos

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

68/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Közfeladat átadás-átvételhez kapcsolódó vagyongazdálkodási döntések

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat által biztosított intézményi gyermekétkeztetést és egyéb közétkeztetést érintı 
döntések  meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének 
megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) önkormányzati  rendelet  módosítására” tárgyú 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyőlése a nemzeti  vagyonról  szóló 
2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pont b) alpontja, valamint a 11. § (10)–(13) 
bekezdése,  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.
(XII.15.)  önkormányzati  rendelet  12.  §  (1),  (3)  és  (6)  bekezdései  alapján  a  gyermekek 
védelmérıl  és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 21/A. és 21/C. §-
aiban elıírt  kötelezı  feladatellátásának biztosítása céljából, és annak mértékéig a 2016/S 
199-358992 számon, „Étkeztetési és tálalókonyha fejlesztési  feladatok ellátása” tárgyban 
megjelent  ajánlati  felhívásra  nyertes  pályázóként  megjelölt  Kórház-  és  Menzaétkeztetés 
Szolgáltató  Korlátolt  Felelısségő  Társaság  részére  a  határozat  1.  számú  mellékletében 
megjelölt  konyha  ingatlanrészeket,  valamint  a  feladatellátáshoz  szükséges,  leltár  szerint 
felvett  ingó  vagyonelemeket  a  feladat  ellátásra  megkötött  vállalkozási  szerzıdés 
hatálybalépését  követı  120  hónapos  határozott  idıre,  a  Miskolci  Egyesített  Szociális, 
Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény  vonatkozásában  a  szociális  igazgatásról  és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény rendelkezéseinek megfelelıen 60 hónap 
határozott  idıtartamra,  maximum  a  vállalkozási  szerzıdés  hatályának  fennálltáig 
térítésmentesen  használatba  adja  a  felmerülı  ÁFA  fizetési  kötelezettséggel.  Az 
ingatlanrészek  használata  után  felmerülı  rezsi  költség  megfizetése  az  Önkormányzat 
kötelezettsége. 

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése,  mint  a  Miskolci 
Közintézmény-mőködtetı  Központ  fenntartója  a  konyhák  mőködtetésének  a  Kórház-  és 
Menzaétkeztetés  Szolgáltató  Korlátolt  Felelısségő  Társaság  részére  történı  átadásával 
egyidejőleg  a  mőködtetéshez  szükséges  a  határozat  1/a  mellékletben  felsorolt 
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ingatlanrészeket  és  az  átadott  feladat  ellátásához  szükséges  ingó  vagyonelemeket  az 
intézmény vagyonából elvonja. Az intézmény köteles a konyhák mőködtetésével kapcsolatos 
ingatlanrészeket  és  ingó  vagyonelemeket  legkésıbb  a  vállalkozási  szerzıdés 
hatálybalépésének napjáig az Önkormányzat birtokába visszaadni. 

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  jóváhagyja  a  Miskolci 
Egyesített  Szociális, Egészségügyi  és Gyermekjóléti Intézmény és Miskolc Megyei  Jogú 
Város  Önkormányzata  között  2013.  július  1.  napján  létrejött  vagyonkezelési  szerzıdés 
módosítását azzal, hogy a vagyonkezelési szerzıdés konyhák mőködtetésével összefüggı, a 
határozat 1/b. és 1/c mellékletekben felsorolt ingatlan vagyonelemei és az átadott feladat 
ellátásához  szükséges  ingó  vagyonelemei  tekintetében  a  vállalkozási  szerzıdés 
hatálybalépésének  napjával  megszőnik  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és 
Gyermekjóléti  Intézmény  vagyonkezelıi  joga.  Az  ingatlanrészeket  és  az  ingó 
vagyonelemeket a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény 
legkésıbb  a  vállalkozási  szerzıdés  hatálybalépésének  napjáig  köteles  az  Önkormányzat 
birtokába visszaadni. 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése, mint az İszi Napsugár Otthon 
fenntartója a konyhák mőködtetésének a Kórház- és Menzaétkeztetés Szolgáltató Korlátolt 
Felelısségő Társaság részére történı átadásával egyidejőleg a mőködtetéshez szükséges a 
határozat  1./d.  mellékletben  felsorolt  ingatlanrészeket  és  az  átadott  feladat  ellátásához 
szükséges ingó vagyonelemeket az intézmény vagyonából elvonja. Az intézmény köteles a 
konyhák mőködtetésével kapcsolatos ingatlanrészeket és ingó vagyonelemeket legkésıbb a 
vállalkozási szerzıdés hatálybalépésének napjáig az Önkormányzat birtokába visszaadni. 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy  a  konyhák  mőködtetésének  átadásával  kapcsolatban  az  ingó  vagyonelemek 
tekintetében  a  feladat  átadásával  egyidejőleg  felvett  leltár  szerint,  az  ingatlanrészek 
tekintetében  szerzıdéseket  megkösse,  nyilatkozatokat  aláírja,  az  egyéb szükséges 
intézkedéseket megtegye. 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése hozzájárul, hogy a Miskolci 
Tankerületi Központ és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2016. december 
15. napján az általános iskolák és gimnáziumok mőködéséhez szükséges ingó és ingatlan 
vagyonelemekre  vonatkozóan  létrejött  vagyonkezelési szerzıdés  ingatlanokat  érintı 
melléklete  az  ingatlanokban  mőködı  konyhák  területének  vonatkozásában  kerüljön 
módosításra  jelen  határozat  1./a  mellékletében  meghatározott  adatokkal,  valamint  a 
vagyonkezelési  szerzıdés  ingatlanokat  tartalmazó  melléklete  kerüljön  kiegészítésre  a 
Miskolc 91/96 hrsz.-ú valamint a Miskolc 20731/1 hrsz.-ú ingatlanokkal. 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a Miskolci Tankerületi Központ és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között 
2016. december 15. napján az általános iskolák és gimnáziumok mőködéséhez szükséges 
ingó és ingatlan vagyonelemekre vonatkozóan létrejött vagyonkezelési szerzıdés, valamint a 
Miskolci Szakképzési Centrummal a szakközépiskolák és szakgimnáziumok mőködéséhez 
szükséges ingó és ingatlan vagyonelemekre vonatkozóan létrejött vagyonkezelési szerzıdés 
vagyonelemeket  érintı,  vagy a  szerzıdés  egyéb rendelkezéseinek  szükséges változtatása 
tekintetében  is  a  vagyonkezelési  szerzıdésmódosításokhoz  kapcsolódó  döntéseket  saját 
döntési  jogkörében  meghozza,  szerzıdéseket  elıkészítése  és  a  szerzıdésmódosításokat 
aláírja. 
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Közremőködik:   Miskolci Közintézmény-mőködtetı Központ 

 İszi Napsugár Otthon
 Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti 
Intézmény

Határid ı:  2017. április 15.

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  III.  határozati 
javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és 
meghozta a 

69/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztetı ügyleteibıl  eredı 
fizetési kötelezettségei várható összege a 2018-2020. évekre

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat által biztosított intézményi gyermekétkeztetést és egyéb közétkeztetést érintı 
döntések  meghozatalára,  valamint  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének 
megállapításáról  szóló  1/2017.  (II.21.) önkormányzati  rendelet  módosítására” tárgyú 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV.  törvény  29/A.  §-ában  kapott  felhatalmazás  alapján  az  Önkormányzat  egyes  saját 
bevételeinek  és  adósságot  keletkeztetı  ügyleteibıl  eredı  fizetési  kötelezettségeinek  várható 
összegét a 2018-2020. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Sürgısségi 7. napirend: Javaslat  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas  földterületek  bérbe-, 
használatba-  és  haszonbérbe  adására  vonatkozó  eljárási  rendrıl 
szóló 12/2015. (IV.17.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl  kell dönteniük. A 
rendeletalkotáshoz minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
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A Közgyőlés  18 igen,  1 nem szavazattal,  5 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  14/2017.  önkormányzati  rendeletét  a 
mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas  földterületek  bérbe-, 
használatba-  és  haszonbérbe  adására  vonatkozó  eljárási 
rendrıl  szóló  12/2015.  (IV.17.)  önkormányzati  rendelet 
módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Sürgısségi 8. napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjérıl  szóló  13/1998.  (III.30.) 
önkormányzati  rendelet,  valamint  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
közigazgatási  területén  jármővel  történı  díjköteles  várakozás 
szabályairól  szóló  37/2016.  (XII.12.)  önkormányzati rendelet 
módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl kell döntenünk. A 
rendeletalkotáshoz minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

Kéri, hogy szavazzanak újra, mert a technika megint nem mőködött jól.

A Közgyőlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  15/2017.  önkormányzati  rendeletét  a 
közterületek  rendjérıl  szóló  13/1998.  (III.30.) 
önkormányzati  rendelet,  valamint  a  Miskolc  Megyei  Jogú 
Város  közigazgatási  területén  jármővel  történı  díjköteles 
várakozás  szabályairól  szóló  37/2016.  (XII.12.) 
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Sürgısségi 9. napirend: Javaslat társadalmi szervezetek részére ingatlan biztosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elıterjesztés  szerint  három  határozati  javaslatról  kell 
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról . 

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

70/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Tiszáninneni Református Egyházkerület részére ingatlan biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat társadalmi 
szervezetek részére ingatlan biztosítására ” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése (a továbbiakban: Közgyőlés) 
jóváhagyja  a Miskolc, 49855 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Miskolci utca 54. szám alatt 
található  766  m2  alapterülető  ingatlannak  a  Tiszáninneni  Református  Egyházkerület 

55



(székhely: 3525 Miskolc, Kossuth Lajos utca 17.) részére köznevelési alapfeladatok ellátása 
céljából, közcélú adományként történı ingyenes használatba adását 2017. május 1. napjától 
határozatlan  idıre,  azzal,  hogy az  ingatlan  használatával  kapcsolatban  felmerült  költségeket 
(közüzemi, karbantartási, felújítási költség stb.) az ingatlan használója viseli.

2. A Közgyőlés felhatalmazza a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t a használati  szerzıdés – 
jogszabályoknak megfelelıen történı - megkötésének teljes körő lebonyolítására.

Felelıs:   Polgármester
Végrehajtásért felelıs:   MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:   döntés tekintetében azonnal,

szerzıdéskötés tekintetében 2017. április 30.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

71/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Martin - Kertvárosi Nyugdíjas Klub részére ingatlanrész biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat társadalmi 
szervezetek részére ingatlan biztosítására ” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése (a továbbiakban: Közgyőlés) 
jóváhagyja a Miskolc,  5302 helyrajzi számú, természetben Miskolc Kisfaludy u. 39-41. 
sz. alatti ingatlan 200 m2 területnagyságú osztatlan közös tulajdonú udvar és kazánház 
ingatlanrészének a  Martin  -  Kertvárosi  Nyugdíjas  Klub  (székhely:  3528  Miskolc, 
Gvadányi utca 38.) részére kulturális feladatok megvalósítása céljából történı ingyenes 
használatba adását 2017. május 1. napjától 2018. december 31-ig szóló határozott idıre,  a 
mindenkori bérleti díj alapján számított ÁFA fizetési kötelezettség megfizetése mellett. Az 
ingatlan használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási 
költség stb.) az ingatlan használója viseli. 

2. A Martin - Kertvárosi Nyugdíjas Klub közhasznú jogállásának az Önkormányzat felé történı 
igazolását  követıen,  annak  hatályától  a  Közgyőlés  a  jelen  határozat  1.  pontja  szerinti 
ingatlanrész  ingyenes  használatát,  továbbá  a  Martin -  Kertvárosi  Nyugdíjas  Klub  által 
jelenleg  is  használt  5302/A/3  helyrajzi  számú ingatlant  közcélú  adományként  biztosítja 
2018. december 31.-ig. 

3. A  Közgyőlés  felhatalmazza  a MIK Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.-t  a  használati 
szerzıdés  –  jogszabályoknak  megfelelıen  történı  -  megkötésének  teljes  körő 
lebonyolítására  és  a  használat  határainak  kijelölésére  tárgyalásokat  folytasson  le  a 
tulajdonosokkal. 
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  döntés tekintetében azonnal

 szerzıdéskötés tekintetében 2017. április 30.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  III.  határozati 
javaslatról.

A Közgyőlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és 
meghozta a 

72/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Komlóstetıi Kerékpáros Sport Klub részére ingatlan biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat társadalmi 
szervezetek részére ingatlan biztosítására ” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése (a továbbiakban: Közgyőlés) 
jóváhagyja a Miskolc,  23365/43 hrsz.-ú, természetben 3503 Miskolc, Kiss Ernı utca 17. szám 
alatti  ingatlan,  3070/1302509-öd  részének  és  az  épület  alatt  elhelyezkedı  3070  m2 
földterületnek  a  Komlóstetıi  Kerékpáros Sport  Klub (székhely: 3533 Miskolc, Cserfa utca 
10.) részére  sport  feladatok  megvalósítása  céljából  közcélú  adományként  történı  ingyenes 
használatba adását,  2017.  április  12.  napjától  –  a  jelenleg hatályos  használati  szerzıdés  közös 
megegyezéssel  történı  megszüntetésével  egyidejőleg  –  15  éves  határozott  idıre.  Az  ingatlan 
használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási költség stb.) az 
ingatlan használója viseli.

2.  A Közgyőlés felhatalmazza a Polgármestert,  hogy az 1.  pont szerinti,  jelenleg hatályos 
Használati Szerzıdést közös megegyezéssel megszüntesse és a megszüntetı szerzıdést aláírja.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:.  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  döntés tekintetében azonnal

 szerzıdéskötés tekintetében 2017. április 11.

3. A  Közgyőlés  felhatalmazza  a MIK Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.-t  a  használati 
szerzıdés megkötésének - jogszabályoknak megfelelıen történı - teljes körő lebonyolítására.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet:   Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  döntés tekintetében azonnal

 szerzıdéskötés tekintetében 2017. április 11.
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Sürgısségi 10. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatának elfogadására és a kapcsolódó 
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról . 
 

A Közgyőlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

73/2017. (IV.7.) számú határozat  át  

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának módosítása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala  Szervezeti és  Mőködési  Szabályzatának 
elfogadására  és  a  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést,  és  a  következı 
határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolci  Megyei  Jogú 
Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratát 2017. május 1. napi hatállyal a jelen határozat 1. 
melléklete szerinti tartalommal módosítja, és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító 
Okiratát a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért     felelıs:    Jegyzıi Kabinet
Határid ı:  azonnal

 
2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert 
az Alapító Okirat  módosításának aláírására és a törzskönyvi  nyilvántartásba vételhez szükséges 
intézkedések megtételére.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért     felelıs:    Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:   Gazdálkodási Kabinet (kincstári bejegyzés kapcsán)
Határid ı:  8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 
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74/2017. (IV.7.) számú határozatát

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Mőködési 
Szabályzata elfogadása

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala  Szervezeti és  Mőködési  Szabályzatának 
elfogadására  és  a  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést,  és  a  következı 
határozatot hozza:
 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Polgármesteri  Hivatala  Szervezeti  és  Mőködési  Szabályzatát  a  határozat  melléklete  szerinti 
tartalommal  2017. május 1.  napi  hatállyal  jóváhagyja,  ezzel  egyidejőleg Miskolc Megyei  Jogú 
Város Polgármesteri Hivatalának jelenleg hatályos Szervezeti és Mőködési Szabályzatát hatályon 
kívül helyezi.

Felelıs:  Jegyzı
Végrehajtásért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték, amelyet megköszön. 
Tájékoztatja a Közgyőlést, hogy ünnepi közgyőlési ülés megtartására kerül sor a Város Ünnepén, 
2017. május 11. napján.

A következı  rendes ülésüket elıreláthatólag 2017. június 15. napján tartják.  Mindenkinek szép 
napot kíván!

Az ülést 11 óra 45 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos
jegyzı polgármester
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